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SF ønsker byrådsdebat  ud til alle
Aalborg Stiftstidende 03.01.1986

  AABYBRO: Folk som ikke 
kommer til 
byrådsmøderne, skal have 
bedre mulighed for at følge 
med i, hvad der bliver sagt 
og vedtaget i byrådet.
  Det mener SF, og derfor 
har partiet til det 
ekstraordinære 
byrådsmøde på onsdag 
stillet forslag om, at alle 
interesserede borgere i 
kommunen kan få lov til 
enten at høre en 
båndoptagelse af det åbne 

byrådsmøde eller få en 
udskrift  af båndet.
  På det  konstituerende 
møde i december sagde det 
ny byråd i princippet ja til, 
at der også i den 
kommende byrådsperiode 
bliver anvendt 
båndoptager under 
byrådsmøderne. Men 
retningslinierne for 
båndoptagelserne skal 
behandles på mødet 
onsdag.
  Efter de hidtil gældende 
retningslinier er det kun 

byrådsmedlemmerne og de 
ledende medarbejdere på 
rådhuset, der har ret til at 
høre båndene eller få en 
udskrift. Denne ret ønsker 
SF altså udvidet til at 
gælde alle borgere i 
kommunen.
  SF ønsker også, at 
båndoptagelserne normalt 
skal opbevares i et år, 
inden de slettes. Hidtil har 
der været en 
opbevaringstid på normalt 
en måned.

Byrådssal skal være røgfri zone
Aalborgstiftstidende 05.01.1986

  AABYBRO: 
Tobakstågerne skal væk 
fra byrådssalen, mener SF.
  Derfor vil partiets nye 
byrådsmedlem, Erik 
Ingerslev Larsen, på det 
ekstraordinære 
byrådsmøde på onsdag 
stille forslag om, at der 
under byrådsmøderne skal 

være rygeforbud. Forslaget 
kommer i forbindelse med 
behandlingen af 
forretnings-ordenen for 
byrådet.
  SF har yderligere to 
ændringsforslag til 
forretningsordenen.
  Partiet ønsker, at der for 
hver halvanden time, et 
byrådsmøde varer, skal 

holdes en pause på ti 
minutter. Desuden ønsker 
partiet forretningsordenens 
sprogbrug ændret, så den 
ikke mere er 
kønsdiskriminerende.
I forretningsordenen står 
der konsekvent "han", selv 
om der også er kvinder i 
byrådet.
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Bestyrelsesmøde den 8. januar 1986

Afbud fra Kirsten og Jette

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Partiskat af folkevalgte
5. Køb af aktier
6. Eventuelt

ad. 1 og 2 Vi undlod at udpege en dirigent og Anne Mette skrev protokol i Kirstens fravær.

ad. 3 Nyt opslag om kursus for partiforeningsbestyrelsesmedlemmer. Kommer i 
medlemsbladet. Dato 8 - 9 februar i Århus, 12 - 13 april i København.

Kassebeholdning: 2.600

Regnskab for valgkampen: indtægter 7.450
udgifter 9.290 i alt har valgkampen så kostet 1.840.

Hovedbestyrelsesmøde 18 - 19 januar, hvor der bl.a. skal tages stilling til en udtalelse fra 
en nedsat arbejdsgruppe om flygtningeproblemer.

ad 4. Det blev besluttet at Erik skal betale 10% af sine mødediæter til partiforeningen.

ad. 5 Torben har købt 2 aktier á 250 kr. i Socialistisk Weekendavis. Derudover er 
kassebeholdningen 120 kr. Det blev besluttet at bevilge 650 kr. til avisen så der kan købes 
yderligere 3 aktier.

referent: Anne Mette Jacobsen





Fortsat rygning i byrådssalen
Aalborg Stiftstidende 09.01.1986

  AABYBRO: Også i de 
næste re år vil der være 
røg i byrådssalen. Med 
stort ertal blev et forslag 
fra SF om rygeforbud i 
byrådssalen i aftes 
nedstemt.
  SF's Erik Ingerslev 
Larsen sagde, at der på et 
offentlig sted som en 
byrådssal burde være 
rygeforbud. For at 
tilgodese de 
tobakshungrende foreslog 
han samtidig, at der for 

hver halvanden time skulle 
være en pause i 
byrådsmøderne, som 
kunne bruges til rygning.
  Men ere af de øvrige 
byrådsmedlemmer sagde, 
at de havde svært ved at 
se, at rygningen kunne 
genere, bl.a. på grund af et 
udmærket ventillations-
system. Derfor ville de 
stemme imod rygeforbudet.
  -Der skal være en grund 
til et forbud. Og det er der 
ikke i det her tilfælde. Jeg 
mener ikke, det kan genere 

nogen, at der ryges her i 
byrådssalen, sagde Cianne 
Holme (V).
 -Jeg ryger ikke selv, og det 
generer mig, at der ryges, 
sagde Carl Laursen (S), 
som sammen med 
partifællerne Inge Hellum 
og Ole Schøler støttede 
SF's forslag. De to 
Venstrefolk Gunnar 
Lundtoft og Frank 
Bæhrenz undlod at 
stemme, mens alle øvrige 
byrådsmedlemmer stemte 
imod.

Ingen byrådsmøder hjemme i lænestolen
Aalborg Stiftstidende 09.01.1986

  AABYBRO: 
Båndoptagelser af 
byrådsmøderne er fortsat 
forbeholdt 
byrådsmedlemmerne og de 
ledende medarbejdere på 
rådhuset. Borgerne må 
komme til møderne, hvis 
de vil høre 
byrådsmedlemmerne.
  Det fastslog et stort ertal 
af byrådsmedlemmerne i 
aftes da byrådet 
behandlede et forslag fra 
SF om at gøre 
båndoptagelserne 
tilgængelige for alle 
borgerne. 
 -Jeg synes, at alle borgere, 
som ikke har mulighed for 
at komme til 
byrådsmøderne, skal have 
en mulighed for at høre en 
båndoptagelse af det åbne 
møde eller få en afskrift af 
båndet, sagde Erik 
Ingerslev Larsen, som 
begrundelse for forslaget.

  Borgmester Herdis 
Gregersen sagde, at 
byrådsmøderne er lagt kl. 
18 - netop et tidspunkt 
hvor de este har 
mulighed for at komme. 
Derfor kunne hun ikke 
støtte SF's forslag.
  Heller ikke Knud Winther 
(S) kunne støtte Erik 
Ingerslev Larsen. 
  Han fastslog, at det altid 
har været meningen, at 
båndoptagelserne kun er 
til intern brug på 
rådhuset. 
 -Jeg tror også det vil 
formindske interessen for 
byrådsmøderne, hvis det 
bliver muligt at høre 
møderne på bånd. Jeg vil 
hellere have 100 tilhørere 
her i salen, end have 100 
borgere siddende og aytte 
bånd, sagde han.
  Ole Lykkegaard Andersen 
(V) sagde, at det vil være 
en uoverkommelig opgave 
at lave de afskrifter af 
båndene, som SF ønskede. 

 -Hvis alle får adgang til 
båndoptagelserne, vil det 
betyde, at man i stedet for 
at gå til byrådsmøderne 
kan sidde hjemme i sofaen 
og høre møderne. Det 
synes jeg er en dårlig 
løsning, sagde Ole 
Lykkegaard.
  Kun O. Koefoed-Olsen 
(up) kunne støtte SF's 
forslag. Bl.a. fordi Aalborg 
Stiftstidendes mand i 
byrådssalen er elendig og 
forvansker byrådsdebatten 
til ukendelighed i avisen. 
Der er tale om ensidig 
information, styret fra en 
bestemt side, mener han.
  Selv om der ikke var 
støtte til SF's forslag, så 
var der fra ere sider 
tilkendegivelser om, at der 
i den ny byrådsperiode 
skal være mere 
information ud til 
borgerne. Der skal bl.a. 
informeres mere om 
arbejdet og beslutningerne 
i de stående udvalg.

Slut med penge til det nye klubhus i Birkelse
Aalborg Stiftstidende 31.01.1986

  AABYBRO:  - Nu må de 
forstå i Birkelse 
Idrætsforening, at den går 
ikke én gang mere. 
  Med denne kommentar 
gav Knud Winther tilsagn 
om støtte til yderligere godt 
27.000 kr. til det meget 
omtalte klubhusbyggeri i 
Birkelse.
 Dermed er der - foreløbig - 
bevilget en låneramme på 
727.373 kr. til klubhuset 
med nansiering over 
Aabybro-ordningen. I 
første omgang havde 
byrådet afsat 500.000 til 
klubhusbyggeriet. Men det 
sagde Birkelse 
Idrætsforening nej til. De 
vil have mere. Derfor blev 
beløbet hævet til 700.000. 
Og nu er det altså hævet til 

727.000 kr. 
  De 27.000 kr. skal bruges 
til detailkloak.
  Men der var langt fra 
tilfredshed i byrådssalen 
med, at idrætsforeningen 
nu igen vil have ere 
penge.
 -Jeg kan ikke støtte, at 
der gives yderligere 27.000 
kr. sagde Inge Hellum (S). 
 -Inden vi ser os om, har vi 
nået en million kr. til 
klubhuset. Man skal bare 
forlange lidt ad gangen. 
Den fremgangsmåde vil jeg 
ikke være med til, tilføjede 
hun.
  Partifællen Knud Winther 
sagde, at det nok er 
muligt, at man i Birkelse 
Idrætsforening ved at 
nærlæse papirerne i sagen 
kunne se, at der ville 

komme en udgift til 
kloakering. Men da der er 
tale om frivilligt 
foreningsarbejde, ville han 
støtte en udvidelse af 
lånerammen med de 
27.000 kr. Men så får de 
heller ikke mere i Birkelse 
Idrætsforening, 
understegede han.
  Da Ole Lykkegaard sagde, 
at Venstre også ville være 
med til de 27.000 kr. 
ekstra var ertallet 
hjemme.
  SF's Erik Ingerslev gik 
imod. Han mente, at man 
burde holde sig til de 
700.000 kr., som man 
tidligere havde besluttet. 
Samme holdning havde O. 
Koefoed-Olsen (up).
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Stort flertal for indsigelse mod amtsplan
Aalborg Stiftstidende 27.02.1986

Jørgen Rasmussen (K): Kun udsættelse i så 
lang tid, det tager at behandle indsigelsen.

Knud Winther (S): Vi skal lave nedskæringer 
for at skaffe pengene.

Ole Lykkegaard (V): Amtets plan er helt 
urealistisk.

  AABYBRO: Aabybro 
tilsluttede sig i aftes 
gruppen af 
Limfjordskommuner, der 
ønsker en udsættelse af 
renseanlæggene, som skal 
sikre en mere ren Limfjord.
  12 af de 17 
byrådsmedlemmer stemte 
for en indsigelse mod 
amtets plan, som kræver, 
at renseanlæggene skal stå 
færdige inden udgangen af 
1988. Politikkerne i 
Aabybro har problemer 
med at nde de omkring 
10 mio. kr., som en 
udbygning vil koste.
  I indsigelsen står der bl.a. 
at Aabybro Kommune 
foreslår, at tidsrammen 
udvides med to år, så 
kravet om fosforfjernelse 
for de relativt store 
renseanlæg skal være 
opfyldt inden 1990.
  Inden afstemningen var 
der en længere debat, som 
handlede om både brudte 
valgløfter og økonomi.
  Inge Hellum (S) gjorde 
straks opmærksom på, at 
hun støttede amtets krav. 
 - Rensningen bør ikke 
udskydes yderligere. Der er 
penge til så meget andet. 
Så må der også være det til 
renseanlæg, sagde Inge 
Hellum.
  Både SF's Erik Ingerslev 
og O. Koefoed-Olsen (UP) 
støttede Inge Hellum.   
  O. Koefoed-Olsen havde 
medbragt gamle aviser fra 
dagene op til 
kommunevalget i 
november. Han mente, at 
de politikere, som ønskede 
en udsættelse af amtets 

krav, gjorde sig skyldige i 
brudte valgløfter. Partierne 
havde op til valget slået 
meget på 
miljøspørgsmålene. 
 -Jeg vil gerne være med til 
at sætte skatterne op og 
lave besparelser på andre 
områder, så vi kan betale 
udbygningen af 
renseanlæggene, sagde 
Koefoed-Olsen.
  Erik Ingerslev mente, 
Aabybro Kommune burde 
gå igang med udbygningen 
nu. Der er mange 
kommuner der skal have 
det samme arbejde udført, 
og det er kun få rmaer, 
der kan lave arbejdet. 
 -Pengene kan vi låne, 
sagde Erik Ingerslev, som 
forudså, at en udskydelse 
blot ville betyde, at 
samtlige kommuner så 
ville vente længst muligt, 
og derfor vil der igen 
komme problemer med at 
få arbejdet udført til tiden.

  Netop økonomien 
bekymrede en del af 
byrådsmedlemmerne.
 -Hvis vi skal igang med 
arbejdet nu, bliver der ikke  
penge til 
kloakmoderniseringen. De 
ti mio. kr., der skal bruges 

svarer til to års 
kloakmodernisering, sagde 
Jørgen Rasmussen, som 
mente, at man sagtens 
kunne udskyde 
kloakmoderniseringen et 
par år. Man er i forvejen 
tre år bagefter planen.
 -Vi bliver nødt til at få et 
par år ekstra til at skaffe 
de ti mio. kr., sagde Knud 
Winther (S). 
  - Hvis vi skal have 
arbejdet udført inden 
udgangen af 1988, skal vi 
skære ned på alverdens 
andre områder for at skaffe 
pengene, sagde han.
  Ole Lykkegaard (V) sagde, 
at alle naturligvis ønsker 
en ren Limfjord. 
  - Men vi har overfor amtet 

gjort opmærksom på, at 
deres plan er urealistisk. 
Samtlige kommuner kan 
umuligt nå at få det 
arbejde udført inden 
udgangen af 1988. Og vi 
kan ikke stemme for en 
plan, som vi med 
sikkerhed ved, vi skal søge 
dispensation for 
opfyldelsen af, sagde han. 
 -Jeg havde gerne set, at 
amtet havde pålagt nogle 
kommuner - der hvor 
problemerne er størst - at 
gå igang nu og så lade 
andre vente lidt. Og det 
har vi gjort amtet 
opmærksom på, sagde Ole 
Lykkegaard.
  Den socialdemokratieke 
gruppe minus Inge Hellum 

samt venstres gruppe 
stemte for at gøre 
indsigelse. De to 
konservative, Jørgen 
Rasmussen og Jørn 
Krogsgaard, Inge Hellum 
(S), Koefoed-Olsen (up) og 
Erik Ingerslev (SF) mente 
man burde følge amtet og 
stemte derfor imod 
indsigelsen.
  Formanden for teknisk 
udvalg, Jørgen Rasmussen 
(K) var sikker på, at 
indsigelsen ikke får den 
store betydning. 
  - Amtet har vedtaget 
planen. Derfor får vi kun 
udsættelse i så lang tid, 
som det tager at behandle 
indsigelsen, sagde han.

Byrådet var tavs om sagen fra Hovensvej
Aalborg Stiftstidende 02.03.1986

Erik Ingerslev (SF): Forkert at føre 
socialpolitik i teknisk udvalg

  AABYBRO: Det var ikke 
mange kommentarer 
byrådet havde, da sagen 
om det yderste stykke af 
Hovensvej, strækningen 
mellem den næstyderste og 
yderste ejendom, skulle 
behandles. Uden debat 
blev det besluttet, at sende 
den udtalelse til 
Tilsynsrådet for 
Nordjyllands Amt og 
Ministeriet for Offentlige 
Arbejder, som byrådet var 
blevet bedt om. 
  Ejeren af det yderste hus 
på vejen havde klaget til 
tilsynsrådet og Ministeriet 
for Offentlige Arbejder 
over, at det yderste stykke 
af vejen er blevet 
nedklassiceret fra 
offentlig vej til privat vej 
samt over fordelingen af 
bidrag til vejens 
vedligeholdelse. 
Interessentskabet 

Fyrstikken, som ejer et 
sommerhus i området, og 
også bruger vejen, har 
også klaget over 
fordelingen af 
vedligeholdelsen.
  I byrådets svar til de to 
instanser står der, at 
kommunen i 1981 
besluttede, at optage det 
yderste af Hovensvej som 
kommunevej efter en 
henvendelse fra den 
daværende ejer af den 
yderste ejendom, som på 
grund af alder og økonomi 
ikke længere så sig istand 
til at vedligeholde vejen. 
Samtidig gjorde 
kommunen den daværende 
ejer opmærksom på, at når 
ejendommen engang blev 
solgt, ville man igen tage 
op til overvejelse om vejen 
fortsat skulle være offentlig 
eller igen skulle 
nedklassiceres til privat 
fællesvej. Og da 

ejendommen blev solgt til 
den nuværende ejer blev 
det besluttet atter at gøre 
den til privat vej.
  På byrådsmødet sagde 
SF's Erik Ingerslev, at det 
efter hans opfattelse var 
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meget forkert, at man i sin 
tid var begyndt at føre 
socialpolitik i teknisk 
udvalg. Da henvendelsen 
fra den daværende ejer 

kom, burde man have 
hjulpet på en anden måde 
ens ved at gøre en privat 
vej til offentlig midlertidigt.
  Den bemærkning var der 

ingen af de øvrige 
byrådsmedlemmer, der 
ønskede at kommentere.

Bestyrelsesmøde tirsdag den 4. marts 1986

Tilstede: Per, Irma, Erik, Torben, Jette.
Afbud: Kirsten, manglende afbud fra Ole.

Dagsorden
pkt. 2): Protokol mangler

pkt. 3): Meddelelser:
Brev fra SF'er Jens H. Nielsen til partiforeningen, der lægger op til debat om mål og midler i 
partiet. Brevet bedes læst op på bestyrelsesmøde eller medlemsmøde, og der opfordres til 
debat af emnet før landsmødet. Vi gør ikke yderligere ved sagen.

Vedrørende offentlig møde med Gert Pedersen den 5. maj: Erik vil kontakte socialdemokratiet 
i Aabybro for at få en deltager med i en paneldiskussion.

Vedrørende generalforsamlingen den 23. april: Erik kontakter Jes Lunde mhp. at deltage.

På medlemsmødet den 1. april, hvor der skal vælges delegerede til Landsmødet, vil Bent 
Henriksen, Aalborg orientere om Hovedbestyrelsen og dens arbejde.

Formøder til byrådsmøder vil fremover finde sted om mandagen.

Erik har haft kontakt til medlemmer i Pandrup Kommune. Vil opfordre til offentligt møde med 
Lilly Gyldenkilde mhp. at starte en ny partiforening.

Fra amtsbestyrelsen:
Vedrørende amtsvalg til HB - der foretages omvalg pga. stemmelighed.

Der vil blive arrangeret skolingskurser for flere partiforeninger ad gangen i amtet.

Fra kassereren:
2 medlemmer fra Sdr. Saltum er slettet. Mette Thellufsen overgår til Aalborg Partiforening.

Kassebeholdning: 4050,- heraf sendes 1600,- til centralt hold.
Likvide midler: 2700,-.

pkt 4): Generalforsamling
Eriks forslag til beretningen gennemgås og diskuteres. Beretningen udsendes i bladet i april 
nr.

1. revision af lovene: Lovene gennemlæses til næste bestyrelsesmøde mhp. revision.

Valg: Kirsten er på valg og ønsker ikke genvalg.
Irma og Ole er på valg som suppleanter.

referent: Jette Staal
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Medlemsmøde tirsdag den 1. april 1986

Bent Henriksen medlem af HB, valgt i amtet var gæst på medlemsmødet.
På mødet diskuterede vi HB's beretning til det kommende landsmøde.
Efterfølgende fortalte Bent om arbejde og arbejdsformen i HB.

Mødet sluttede med valg af delegeret til Landsmødet, Erik og Per blev bragt i forslag og 
afstemningen sendte Per til Odense med 5 stemmer ud af 8.

referent - Per Overgaard

Bestyrelsesmøde tirsdag den 8. april 1986

Tilstede: Irma, Ole, Jette, Torben, Erik og Per
Afbud: Kirsten

1. Valg af dirigent
Torben

2. Protokol
Protokollen var ikke tilstede, da Kirsten sendte afbud.

3. Meddelelser
Erik oplæste de meddelelser der var tilsendt fra SF-Christiansborg og fra byrådet.

4. Generalforsamling
Bestyrelsen vil samlet foreslå en del lovændringer og Per til formand og hvis det falder på 
plads, så Torben til kasserer dernæst følgende til bestyrelsen og som suppleanter
Ole
Anne Mette
Karen
Irma
Dan
som faglig kontaktperson - Erik

Jes Lunde er indbudt og er bestyrelsens forslag til dirigent og for at fortælle om den aktuelle 
politiske situation.

5. Socialistisk Week-End
Der bliver gjort fremstød for "Socialistisk Week-End" på torvedage eller lignende.
Bestyrelsen udpeger en aktionærrepræsentant til avisen, hvis en sådan skal udpeges mellem 
en generalforsamlingsperiode, ellers bliver det på en generalforsamling.

6. Eventuelt
Partiforeningen fornyer abbonnementet på "Praksis"

Det offentlige møde er flyttet til den 13. april, Gert Petersen fra SF og Knud Damgaard fra 
socialdemokratiet er debattører på mødet.

referent: Per Overgaard
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 Generalforsamling onsdag den 23. april 1986

1. Valg af dirigent
Jes Lunde

2. Beretninger
- Erik oplæste beretningerne og supplerede med den nye påskepakke og der måske var en ny 
pakke på vej og det kommende Landsmødes vigtigste emner var om fredspolitikken og 
ØD/VD + AD.
-beretningerne derefter godkendt eenstemmigt.

3. Regnskab
Per berettede om regnskabet der derefter blev eenstemmigt vedtaget.

4. Indkomne forslag
Der var følgende forslag til ændring af lovene:
- par 5 stk. 1 udgår, stk. 2 ændres til stk. 1 og stk. 3 ændres til stk. 2
- par. 7 stk. 2 efter nærværende paragraf stk. 3 - kommer en tilføjelse som lyder - og 
paragraf 10,
stk. 3 punkt 3, får følgende ordlyd: Regnskab, budget og fastsættelse af kontingent.
punkt 8 ændres til valg af faglig kontaktperson (lige år).
punkt 9, ændres til valg af 2 revisorer og 1 suppleant (lige år).
punkt 10, ændres til eventuelt.

5. Valg af formand
Per Overgaard

Valg af kasserer: Torben valgt

6. Valg af 1 bestyrelsesmedlem og 2 suppleanter
Da Torben blev valgt til kasserer, skulle der vælges 2 bestyrelsesmedlemmer og følgende blev 
valgt
Dan
Anne Mette

Suppleanter:
Irma
Karen

7. Valg af revisor og 1 revisorsuppleant
Valgt blev:
Kirsten
Ole

suppleant
Verner

På grund af lovændringer, var der også valg af faglig kontaktperson og Erik blev valgt.
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8. Eventuelt
Intet.

Generalforsamlingen blev hævet og Jes gav os de sidste nye informationer om den politiske 
situation.

Den nye bestyrelse pr. 23. april 1986
·   formand Per Overgaard

·   kasserer Torben Ertmann· 
    bestyrelsesmedlemmer Jette Staal, Dan Birk Kjeldsen, Anne Mette Jacobsen

·   suppleanter Irma Pedersen, Karen Frøstrup

·   amtsbestyrelsesmedlem Per Overgaard

·   faglig kontaktperson Erik Ingerslev

·   revisorer Kirsten Nedergaard, Ole Hansen

·   revisorsuppleant Verner Knudsen

referent: Per O.

Regnskab for perioden 01.03.85 til 28.02.86

INDTÆGTER
Partiskat	 .............................................................................................................................................260,00
Valgtilskud ...................................................................................................................................................................................................................................................7.450,00
salg, renter mv. ............................................................................................................................................................................................................................................691,87
Kontingent ................................................................................................................................................................................................................................................13.368,00
bogsalg ................................................................................................................................................................................................................................................................210,00
i alt	 21.979,87

UDGIFTER
SF kontingent, landsmødegebyr................................................................................................................................................................................................5.359,00
møder, kurser, div
   annoncer
   gave
   Ebba Strange/Aage Frandsen
   Brovst Partiforening ........................................................................................................................................................................................................................6.819,63
porto incl. omdeling af pjece ........................................................................................................................................................................................................2.878,31
kontorartikler..................................................................................................................................................................................................................................................809,55
tryksager incl. Valgpjece..................................................................................................................................................................................................................5.657,86
Bogkøb.................................................................................................................................................................................................................................................................608,50
i alt	 22.132,85

STATUS
indtægter ...................................................................................................................................................................................................................................................21.979,87
Udgifter .......................................................................................................................................................................................................................................................22.132,85
underskud 1985/86...............................................................................................................................................................................................................................- 152,98
overført fra 1984/85............................................................................................................................................................................................................................4.202,96
	 4.049,96
Rentetilskrivning ................................................................................................................................................................................................................................................0,15
beholdning pr. 01.03.86 ...................................................................................................................................................................................................................4.050,11

Regnskabet er revideret den 07.04.86 og beholdningen pr. 01.03.86 er konstateret tilstede.
Underskrevet af revisorerne: Torben Ertmann og Ole Hansen og kasserer Per Overgaard

AABYBRO



SF skal have ny formand
Aalborg Stiftstidende 23.04.1986

  AABYBRO: Socialistisk 
Folkeparti i Aabybro skal 
have ny formand på 
generalforsamlingen i aften.
  Det er partiets nyvalgte 
byrådsmedlem, Erik 
Ingerslev Larsen, som hidtil 
har siddet i 
formandsstolen. Han har 
været formand siden 
afdelingen blev oprettet for 
et års tid siden.
  Men SF har den 
principielle holdning, at 
arbejdet i partiet skal deles 
ud på est mulige 

medlemmer, og da Erik 
Ingerslev nu er blevet 
byrådsmedlem forlader han 
formandsposten.
  Udover valg af formand er 
der valg af kasserer og et 
bestyrelsesmedlem på 
dagsordenen. 
  Generalforsamlingen skal 
også tage stilling til en 
ændring af afdelingens 
navn. Der er forslag om at 
ændre fra SF, Aabybro 
afdeling, til Aabybro 
Partiforening.

Byrådsmedlem Erik Ingerslev Larsen stopper 
som formand

Per Overgaard ny SF-formand
Aalborg Stiftstidende 25.04.1986

  AABYBRO: På general-
forsamlingen i SF's lokale 
afdeling blev portør Per 
Overgaard Pedersen, 
Aabybro, valgt som ny 
formand. Han aøser 
byrådsmedlem Erik 
Ingerslev Larsen.
  Per Overgaard har 
tidligere fungeret som 
kasserer i afdelingen. Den 
post overtages af Torben 
Ertmann. Anne Mette 
Jacobsen og Dan Kjeldsen 
blev nyvalgt til bestyrelsen.
  I sin beretning sagde Erik 
Ingerslev, at SF opnåede  
et godt resultat ved 
kommunevalget. Partiet k 
421 stemmer, og det var 
nok til en plads i byrådet 
for første gang.
 -Sammensætningen af 
byrådet blev sådan, at vi 
ikke k nogen indydelse 
på konstitueringen, men 

ytningen af ét mandat fra 
de borgerlige partier vil 
næste gang give et 
arbejderertal i Aabybro 
Kommune, sagde Erik 
Ingerslev.  
 -Ved konstitueringen k 
SF plads i socialudvalget 
og intet andet. Det betyder 
dog ikke, at vi ikke kan 
arbejde med de andre 
områder. Men først skal vi 
have fundet en 
tilfredsstillende 
arbejdsform for vort 
baggrundsarbejde, sagde 
han.
  På det landspolitiske 
område kom Erik Ingerslev 
bl.a. ind på afstemningen 
om  EF-pakken. 
 -På trods af en intensiv 
skrækkampagne fra 
tilhængerne af et udvidet 
politisk samarbejde i EF, 
lykkedes det ikke at få det 
massive ja til EF-pakken, 

der kunne have fået 
debatten om EF til at 
forstumme i en årrække. I 
Aabybro Kommune blev 
resultatet 62 pct. ja og 38 
pct nej. Men det er værd at 
bemærke, at der i Biersted 
var lige mange ja og nej 
stemmer, sagde Erik 
Ingerslev.
  SF i Aabybro Kommune 
har i dag 23 medlemmer. 
Samme antal som ved 
sidste generalforsamling. 
 -Der har ikke været den 
tilgang af nye medlemmer, 
som vi kunne forvente. 
Men hvervning af nye 
medlemmer er en af de 
opgaver, bestyrelsen vil 
prioritere højt i det 
kommende år, bl.a. skal 
der laves en ny pjece om 
SF i Aabybro, sagde den 
afgående formand.

SF i Aabybro undsiger Auken
Aalborg Stiftstidende 25.04.1986

  AABYBRO: SF har i 
bededagsferien landsmøde 
i Odense, hvor der bl.a. 
skal tages stilling til 
folketingsmedlem 
Margrethe Aukens  
kontroversielle forslag om 
at SF skal acceptere Nato, 
som en nødvendighed og 
også også anerkende 
forstærkningsaftalerne 

med USA.
  Forslaget har vakt stor 
debat i partiet og i 
partiafdelingerne.
  Partiafdelingen i Aabybro 
tager klart afstand fra 
Margrethe Aukens 
synspunkter, siger 
byrådsmedlem Erik 
Ingerslev. Afdelingen er på 
landsmødet repræsenteret 
af den nyvalgte formand, 

Per Overgaard, som vil 
stemme imod Aukens 
forslag.
 -Aukens forslag er helt 
hen i skoven, og ude af trit 
med SF's politik. Forslaget 
er sikkert fremført for at 
komme i søgelyset siger 
Erik Ingerslev, som tilføjer, 
at man står fast på partiets 
oprindelige holdning om 
total afrustning her og nu.

Forsvaret til debat i Aabybro
Aalborg Stiftstidende 26.04.1986

Knud Damgaard til AabybroKnud Damgaard 

  AABYBRO: SF i Aabybro 
har taget initiativ til et 
offentlig møde om 
forsvarspolitikken. Mødet 
holdes tirsdag den 13. maj 
på Aabybro Kro.
  Socialdemokratiets 
forsvarspolitiske ordfører, 
Knud Damgaard, er 
indbudt til at diskutere 
med SF's partiformand, 
Gert Petersen.
  De to politikere skal først 
og fremmest diskutere 

forsvarspolitikken under 
en eventuel kommende 
arbejderregering. 
  Men SF's byrådsmedlem, 
Erik Ingerslev, siger, at 
mødet også skal vise, at 
der er forskel på SF's og 
socialdemokratiets 
forsvarspolitik. Det gælder 
bl.a. Nato-politikken og 
holdningen til et 
atomvåbenfrit Norden.
  Alle interesserede er 
velkommen til mødet med 
de to Christiansborg-
politikere.
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Drikkevandet på Gjøl skal beskyttes
Aalborg Stiftstidende 02.05.1986

  AABYBRO: Det er 
efterhånden kun i 
områderne ved Biersted 
Bakkeø og Gjøl Bakkeø, 
der er virkelig godt 
drikkevand. Derfor blev det 
til en lang debat i byrådet, 
da man skulle 
principdrøfte den 
kommende vandforsyning 
på Gjøl. Årsagen til 
debatten var en ansøgning 
fra en minkfarmer på Gjøl 
om tilladelse til etablering 
af en ny minkfarm. Flere 
frygtede, at nedsivning fra 
farmen ville kunne 
forurene grundvandet.
  Efter en 
socialdemokratisk 
koldbøtte og en pause i 
mødet besluttede et ertal 
bestående af alle 
medlemmer undtagen Ole 
Lykkegaard (V), som 
stemte imod og borgmester 
Herdis Gregersen (V), som 
undlod at stemme, at 
pålægge  teknisk udvalg at 
fastlægge kommunens 
vandindvindingsinteresser 
på Gjøl og på den 
baggrund give de 
nødvendige tilladelser til 
minkfarme. Den 
beslutning betyder, at den 
pågældende minkfarmer 
ikke i første omgang kan 
lave en ny minkfarm.
  Socialdemokraten Knud 
Winther sagde, at hans 
parti ønskede en 
principdebat om 
vandforsyningen, fordi 

man ønsker at få 
afgrænset et bestemt 
område til nye og 
kommende vandboringer 
på Gjøl. Med et sådant 
afgrænset område, vil det i 
fremtiden være lettere at 
sige ja eller nej til nye 
minkfarme i området. Og 
man sikrer, at 
grundvandet ikke 
forurenes af nedsivning.
  Formanden for teknisk 
udvalg, Jørgen Rasmussen 
(K) var enig med Knud 
Winther i, at 
vandindvindingsområdet 
på Gjøl burde op til ny 
behandling i teknisk 
udvalg. Men han mente 
samtidig, at den konkrete 
ansøgning burde 
behandles. Det var Knud 
Winther egentlig også med 
på, og ville gerne give en 
tilladelse til den ny 
minkfarm. Heller ikke 
venstres Ole Lykkegaard 
havde noget imod, at lade 
teknisk udvalg behandle 
vandindvindingen. Men det 
måtte ikke gå ud over den 
konkrete ansøgning om 
etablering af minkfarm.
  SF’s Erik Ingerslev ville 
hellere lade teknisk udvalg 
nde ud af hvor Gjølboerne 
i fremtiden skal bore efter 
vand, og først derefter tage 
stilling til den ny 
minkfarm. Samme 
holdning havde Inge 
Hellum (S). Og så havde 
socialdemokraterne 
pludselig brug for en 
tænkepause.

  Efter en snak i korridoren 
kunne Knud Winther 
meddele, at gruppen nu 
havde skiftet mening. Nu 
stillede han på gruppens 
vegne  forslag om, at 
teknisk udvalg skulle have 
sagen retur for at kunne 
kortlægge 
vandindvindingsinteres-
serne, og på den baggrund 
give tilladelse til nye 
minkfarme. Altså nu et nej 
til ansøgningen.
 -Vi går ind for det 
modsatte, sagde Ole 
Lykkegaard, (V), og mente 
dermed, at tilladelse skulle 
gives, og så kunne man 
snakke 
vandindvingsområde i 
teknisk udvalg bagefter. 
 -Ansøgningen fra 
minkfarmeren har ligget i 
seks måneder. Nu kan vi 
ikke trække sagen mere, 
sagde han.
  Efter en smule debat om 
hvilket forslag, der først 
skulle til afstemning, blev 
det forslaget om at give 
tilladelse til minkfarmen og 
samtidig lade teknisk 
udvalg arbejde videre med 
vandindvindingen sendt til 
afstemning først. 
For stemte Venstre og de 
konservative, mens O. 
Koefoed-Olsen (up), SF og 
Socialdemokratiet stemte 
imod. Dermed var der 
ertal imod forslaget. 
Derefter blev det 
socialdemokratiske forslag 
vedtaget.

Nye lejeboliger ved Løvsangervej
Aalborg Stiftstidende 02.05.1986

Knud Winther: Vi skal have lejeboliger for at 
holde på de unge.

Frank Bæhrenz: Uanstændigt at tage jorden 
fra et selskab og give det til et andet.

O. Koefoed-Olsen: Udlejningsbyggeri vil 
tiltrække klientel fra Aalborg

  AABYBRO: Et ertal i 
byrådet har besluttet, at 
der skal bygges lejeboliger 
ved Løvsangervej. Det er 
Borgerligt  Socialt 
Boligselskab, som får 
stillet et areal til rådighed, 
hvor der efter planen skal 
bygges 16 almennyttige  
boliger samt to 
ungdomsboliger.
  Det var 
socialdemokraterne, SF's 
Erik Ingerslev samt den 
konservative Jørgen 
Rasmussen, der med deres 
i alt ni stemmer sikrede 
udlejningsboligerne. Otte 
stemte imod. Det var 
Venstre, Koefoed-Olsen 
(UP) samt den konservative 
Jørn Krogsgaard. De 
ønskede, at arealet skal 
stilles til rådighed til lokale 
håndværkere til 
ejerboliger.
 -Vi har netop trukket et 
tilsagn om støtte til 
andelsboliger på området 
til rmaet Tjæreborg Huse 
tilbage. Hvis vi ønsker at 

have bare en smule moral i 
behold, kan vi ikke derefter 
give jorden til et andet 
selskab, nemlig BSB, 
sagde Ole Lykkegaard (V), 
som begrundelse for et nej 
til udlejningsboligerne. 
 -Desuden er der i 
øjeblikket en meget stor 
efterspørgsel efter 
byggegrunde fra  
kommunens håndværkere, 
tilføjede han.
  Socialdemokraternes 
Knud Winther sagde, at 
hans gruppe skam også 
gerne ville give jorden til 
private håndværkere. Men 
han frygtede, at Aabybro 
ville gå glip af en andel af 
kvoten til almennyttige 
boliger, hvis kommunen 
ikke slår til nu. 
 -Vi mangler boliger til 
unge og ældre, som af den 
ene eller anden grund ikke 
ønsker at bo i eget hus. Og 
vi risikerer, at de unge 
ygter til Aalborg, hvis vi 
ikke kan tilbyde dem en 
bolig, de kan betale, Sagde 
Knud Winther.
  Koefoed-Olsen ville under 

ingen omstændigheder 
støtte sociale boliger ved 
Løvsangervej. 
 - Udlejningsboliger vil 
tiltrække klientel fra 
Aalborg. Vi skal ikke 
ødelægge vores kommune 
med udlejningsbyggeri, 
sagde han uden nærmere 
at denere ordet klientel.
  Både Frank Bæhrenz og 
Cianne Holme, begge 
Venstre, talte for at sælge 
jorden til private 
håndværkere. 
 -Det vil være uanstændigt 
at give jorden til BSB, når 
vi for kort tid siden har 
taget det fra et andet 
selskab, nemlig Tjæreborg 
Huse, sagde Bæhrenz.
  SF's Erik Ingerslev sagde, 
at Aabybro som egnscenter 
ifølge regionsplanen har 
pligt til at have op til 25 
pct. lejeboliger. Derfor 
mente han, det var 
nødvendigt for at leve op til 
forpligtigelsen, at sige ja til 
lejeboliger ved 
Løvsangervej.
  Den konservative Jørgen 
Rasmussen mente også, at 



Aabybro som egnscenter er  
forpligtet til at have 
lejeboliger i et vist antal, og 
kunne derfor også støtte, 
at jorden gives til BSB. 

Jørgen Rasmussen gjorde 
samtidig opmærksom på, 
at der havde været en 
aftale om, at give BSB et 
stykke jord i Aabybro. Men 

boligfonden havde 
pludselig solgt jorden til 
anden side. Det beklagede 
han.

Borgmester sat uden for døren
Aalborg Stiftstidende 04.05.1986

  AABYBRO: Lokalplanen, 
som skal gøre det muligt 
for Rævhede at udvide 
udstillingslokalerne med 
2000 kvm. gav ikke 
anledning til den helt store 
debat, da den blev 
behandlet i byrådssalen.  
  Borgmester Herdis 
Gregersen kunne ikke 
deltage i behandlingen, 
men måtte  uden for 
døren. Poul og Herdis 
Grefersen skal nemlig 
sælge et stykke jord i 

forbindelse med udvidelsen 
til Kurt Jensen, Rævhede 
Auto. Det var derfor 
viceborgmester Ole 
Lykkegaard (V), der måtte 
overtage borgmesterstolen.
  De eneste kritiske røster 
kom fra SF's Erik 
Ingerslev, som ikke kan 
acceptere lokalplanen. Han 
mener, at der er en vis 
risiko for, at en 
autoforretning kan gå 
konkurs, og hvad skal man 
så bruge bygningerne ved 

Rævhedevej til, når der 
kun må være 
autoforretning på stedet 
ifølge lokalplanen. 
 -Jeg mener, vi i stedet 
skal tilbyde Rævhede Auto 
et areal i industrikvarteret, 
sagde Erik Ingerslev.
  Men forslaget til 
lokalplanen blev vedtaget, 
og skal lægges offentlig 
frem i to måneder, hvor 
borgerne har mulighed for 
at gøre indsigelser.





SF foreslår en trafik-sanering i Aabybros midtby
Aalborg Stiftstidende 22.05.1986

Erik Ingerslev Larsen er ikke tilfreds med 
Paul Wrobels afslag.

  AABYBRO: SF i Aabybro 
vil have Aabybros midtby 
traksaneret. Der skal 
være bedre forhold for 
cyklisterne, og de store 
lastbiler skal væk.
  Derfor har partiet bedt 
borgmesteren sætte to 
trakforbedrende forslag 
på dagsordenen til 
byrådsmødet i næste uge.
  I det ene forslag ønsker 
SF anlagt cykelstier 
gennem Østergade og 
Vestergade. Samtidig skal 
de nuværende p-pladser 
fjernes. Det gælder bl.a. 
p-pladserne foran 
sparekassen.
  Cykelstierne skal 
anlægges over en periode. 
De første dog allerede i 
sommer. Det skal være i 
forbindelse med 
kloakmoderniseringen i 
Østergade på strækningen 
fra Viaduktvej til 
Birkelsevej. Når vejen 
alligevel skal graves op vil 
det være en god ide at 
benytte lejligheden til at få 

anlagte cykelstier, mener 
SF.
  Samtidig skal der i en 
overgangsperiode males 
cykelstiafstribninger på 
strækningen i Østergade 
fra Birkelsevej til 
Fristrupvej.
  Endelig ønsker SF, at der 
på budgettet for 1987 
afsættes penge til 
etablering af cykelstier i 
Østergade fra Viaduktvej 
og vest på til de 
eksisterende cykelstier i 
Vestergade.
  SF vil også have de store 
lastbiler fjernet fra midt-
byen. Derfor stiller partiet 
på det næste byrådsmøde 
forslag om, at der ved 
indkørslen til Aabybro 
sættes skilte op med 
teksten "Gennemkørsel 
forbudt for køretøjer over 
3500 kg". 
  Skiltene skal sættes op 
ved indkørslen Kærvej. 
Indkørslen ad Vestergade, 
indkørslen ad 
Kattedamsvej ved Toftevej 
og indkørslen ad Østergade 

ved Toftevej-Fristrupvej.
 -Der er efterhånden 
mange store lastbiler, som 
kører gennem Aabybro. Vi 
mener, det er unødvendigt 
at køre gennem midtbyen, 
og derfor ønsker vi skilte 
sat op, siger byrådsmedlem 
Erik Ingerslev Larsen (SF).

SF ønsker ikke Birkelsevej åbnet igen
Aalborg Stiftstidende 23.05.1986

  AABYBRO: SF i Aabybro 
er ikke enig med teknisk 
udvalg og de tre 
handelsforeninger i 
Aabybro i, at krydset ved 
Birkelsevejs udmunding i 
hovedvejen skal genåbnes. 
Teknisk har netop 
besluttet at rette 
henvendelse til amtet for at 
få krydset genåbnet og 
lysreguleret. 
  SF har sendt et brev til 
amtets udvalg for teknik og 

miljø, hvor man beder 
udvalget fastholde tidligere  
beslutninger om ikke at 
genåbne krydset, som i sin 
tid gik under navnet 
dødskrydset. 
 -Vi mener ikke, at en 
genåbning af Birkelsevej, 
heller ikke midlertidigt, får 
nogen betydning i forhold 
til det kommende 
kloakeringsarbejde, da 
dette arbejde går fra 
Viaduktvej til Birkelsevej, 
og derfor under alle 

omstændigheder vil gøre 
det nødvendigt at køre 
andre veje for at komme til 
forretninger, der ligger i 
Østegade på denne 
strækning, sagde Erik 
Ingerslev Larsen, som er 
SF's mand i byrådet. 
 -Birkelsevej er i dag blevet 
en stille vej. Derfor vil en 
genåbning af krydset 
betyde store gener for 
beboerne i dette område. 
Endvidere bør det ikke 
glemmes, at grunden til 



lukning af krydset skyldes 
de ulykker og farlige 
situationer, der opstod på 
dette sted, siger Erik 

Ingerslev Larsen.
  De tre handelsforeninger 
mener, at det kommende 
kloakeringsarbejde i 

Østergade aktualiserer en 
genåbning af krydset. 



Cykelstier går direkte i byråd
Aalborg Stiftstidende 28.05.1986

  AABYBRO: Aabybro 
byråd skal behandle de to 
forslag, SF-
byrådsmedlemmet Erik 
Ingerslev Larsen Har 
fremsat om henholdsvis 
etablering af cykelstier 

gennem Østergade og 
Vestergade i Aabybro og 
om forbud mod 
gennemkørsel af lastbiler, 
der vejer over 3500 kilo.
  De to forslag er sendt 
direkte til byrådets 
behandling uden 

udvalgsbehandling. Derfor 
foreligger der ingen 
indstilling på dem.
  Antagelig vil byrådet 
beslutte at sende 
forslagene til behandling i 
teknisk udvalg.



AABYBRO

VK-gruppen foreslog at fjerne stierne
Aalborg Stiftstidende 31.05.1986

  AABYBRO: Det var VK-
gruppen i byrådet, der 
oprindeligt foreslog, at de 
to punkter på 
byrådsdagsordenen, der 
handlede om 
traksikkerheden, blev 
taget af dagsordenen. 
Forslaget blev støttet af 
den socialdemokratiske 
gruppe.
  Af byrådsreferatet i denne 
uge fremgik, at det var den 
socialdemokratiske 
gruppe, der havde ønsket 

forslaget fra SF'eren Erik 
Ingerslev Larsen om 
etablering af cykelstier i 
Østergade og Vestergade, 
taget af dagsordenen. Men 
gruppen støttede kun det 
forslag, viceborgmester Ole 
Lykkegaard Andersen, V, 
havde fremsat på VK-
gruppens vegne. Han 
fremsatte samtidig ønske 
om at det andet SF-forslag, 
om forbud mod tung trak 
gennem byen, blev taget af 
dagsordenen. Også dette 
forslag blev støttet af den 

socialdemokratiske 
gruppe.
  Begge forslag er sendt til 
udvalgsbehandling i 
teknisk udvalg. Udvalgets  
formand, Jørgen 
Rasmussen, K, gav på 
byrådsmødet udtryk for at 
begge sager naturligt hører 
hjemme i teknisk udvalg, 
hvor der også vil blive set 
på de særlige problemer, 
der knytter sig til et forbud 
mod gennemkørsel af tung 
trak på Kærvej.

Bestyrelsesmøde den 3. juni 1986

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Beretning fra Landsmødet
5. Abbonnement på byrådets dagsorden
6. Opsparing til valgkampe
7. Aktiviteter i 2. halvår 1986
8. Eventuelt

Tilstede: Per, Jette, Dan, Anne Mette, Karen, Erik og Torben.

ad. 1+2 Per dirigent, Anne Mette protokol.

ad. 3 Per og Erik tager til indledende møde om dannelse af selvstændig partiforening i 
Pandrup.
Beslutning: 500,- kr. til starthjælp i Pandrup

Amtsbestyrelsesmøde. Per fortalte om den hede debat om sygehus-budgettet.
Per Skriver til bladet (nr. 6)

Erik fortalte om arbejdet med budgettet i socialudvalget

ad. 4 Per skriver i bladet (nr. 6)

ad. 5 Beslutning: 4 abbonnementer på byrådsdagsordener Gjøl (Jette), Biersted + Nørhalne 
(Karen), Aabybro (Per), Knøsgård (Dan).

ad. 6 Beslutning: Partiskat fra Per og Erik samt valgtilforordnede sættes hen til valgfond.

ad. 7 Der blev planlagt 4 medlemsmøder i efteråret, "kulturel tur" til koncert med Kim Larsen 
samt julefrokost.

Aktivitetskalender bringes i bladet (nr. 6).

referent: Anne Mette Jacobsen
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AABYBRO

Bestyrelsesmøde den 5. august 1986

Dagsorden
1. valg af dirigent
2. protokol
3. meddelelser
4. medlemsmødet i august
5. valg af folketingskandidat
6. interessegruppe til SF's uddannelsesprogram
7. eventuelt

Tilstede: Per, Jette, Irma og Erik.

ad. 1 Ingen da der kun var 4 medlemmer tilstede.

ad. 2 Protokollen ikke tilstede, Irma skriver fra dette bestyrelsesmøde.

ad. 3 Per ønsker at de papirer der bliver tilsendt ham som formand, skal cirkulere mellem 
bestyrelsesmedlemmerne, så at hele bestyrelsen får dem læst og kan tage stilling til de 
spørgsmål der også bliver rejst heri.
Drøftes igen på næste bestyrelsesmøde og her findes der en navnerækkefølge.

Erik har tilmeldt sig et kommunalpolitisk kursus den 16. - 17. august 1986.

ad. 4 Mødet flyttet til den 28. august pga. Jes's mødeplaner.

ad. 5 Erik eenstemmigt foreslået som partiforeningens folketingskandidat i Aalborg Nord 
kredsen, som også omfatter Nørresundby og Hals.
Vi afventer kandidatbud fra de nævnte partiforeninger.
Per er valgt til valgudvalg.

ad. 6 Dan får udleveret programudkastet og arbejder videre med det med evt. interesserede.

ad. 7 Partiforeningen har ansøgt om at få stillet skabsplads til rådighed i SiD's lokaler, evt. 
selv bekoste opsætningen af et.

Bestyrelsesmødet den 7. oktober er flyttet til den 8. oktober pga. Kim Larsen koncerten.

referent: Irma O. Pedersen

Wrobel går imod trafiksanering
Aalborg Stiftstidende 09.08.1986

  AABYBRO: Det bliver 
alligevel ikke til noget med 
at forbyde biler over 3500 
kg. at køre igennem 
Aabybro.
  Det vil politiinspektør 
Paul Wrobel, Aalborg, ikke 
være med til.
  Forslaget om at forhindre 
den tunge trak i at køre 
gennem Aabybro kom fra 
SF's byrådsmedlem, Erik 
Ingerslev Larsen, og et 
ertal i teknisk udvalg 
støttede forslaget. Planen 
var, at der skulle  opsættes 
forbudsskilte ved 
indfaldsvejene til Aabybro.
  Paul Wrobel begrunder sit  
afslag med, at den tunge 
trak, som ikke har ærinde 

i Aabybro, benytter 
omfartsvejen. 
Wrobel mener desuden, at 
det er umuligt at 
kontrollere et 
gennemkørselsforbud. 
 - Det er begrundelser, som 
jeg slet ikke kan acceptere, 
siger Erik Ingerslev Larsen. 
 -Derfor vil jeg nu 
undersøge, hvordan sagen 
kan tages op igen. Bl.a. på 
Kærvej kører der mange, 
store lastbiler. Det er 
uheldigt, når der samtidig 
er mange børn på vejen til 
og fra skolen, siger Erik 
Ingerslev Larsen.
  Teknisk udvalg har taget 
Paul Wrobels svar til 
efterretning, og vil ikke 
foretage sig mere i sagen.

Erik Ingerslev Larsen er ikke tilfreds med 
Paul Wrobels afslag.

Borgmesteren måtte ringe med sin klokke
Aalborg Stiftstidende 29.08.1986

Herdis Gregersen måtte ringe med klokken 
for at få ro i byrådssalen

  AABYBRO: Borgmester 
Herdis Gregersen, V, måtte 
bruge sin lille sølvklokke 
for at skabe ro i 
byrådssalen og på 
tilskuerrækkerne, da 
byrådet behandlede den 
kulturelle sektorplan for de 
kommende år. Debatten 
tog nemlig en sådan form, 
at tilhørerne kom med 
højlydte  mishagsytringer 
og ydermere beskyldte den 
socialdemokratiske 
gruppeformand Knud 
Winther, S, for at lyve, det 
var denne beskyldning, der 
k borgmesteren til at 
gribe til klokken og 
anmode tilskuerne om at 
forholde sig i ro.
  Det, der satte gang i 
debatten, var 
økonomiudvalgets tilføjelse 

til 
sektor-planen om, at der i 
1990 skal afsættes midler 
til driften af en hal i både 
Birkelse og Nørhalne på 
budgettet.
  O. Koefoed-Olsen, UP, 
åbnede diskussionen med 
at kalde økonomiudvalgets 
beslutninng for en 
rævekage, og med at 
omtale et vælgermøde, han 
forrige efterår deltog i i 
Birkelse. 
 -På det møde var både 
borgmester Herdis 
Gregersen, V, og Erik 
Ravn, S, enige med mig i, 
at der skulle bygges hal i 
Birkelse først sagde O. 
Koefoed-Olsen. Jeg forstår 
ikke man nu i tredje 
valgperiode vil føre 
borgerne bag lyset. 
Birkelse kom først med sit 
ønske om en hal og det er 

muligt at nde pengene, 
hvis man har viljen, 
fortsatte Koefoed-Olsen. 



Nu bruger man i stedet 
52.000 kr. til at købe nogle 
bænke for, som man ikke 
ved hvor skal stå, sagde 
Koefoed-Olsen videre som 
en bemærkning til et 
spørgsmål og et svar, der 
var blevet givet under 
byrådets spørgetid. Her 
havde en Birkelseborger til 
stor morskab for alle 
tilhørere fået at vide, at 
kulturudvalget ikke havde 
truffet beslutning om hvor 
de bænke skal stå, som det 
er besluttet at indkøbe.
  Knud Winthere, S, sagde, 
at man burde glæde sig 
over at begge haller var sat 
på i 1990, og at de to 
haller i øvrigt hele tiden 
havde gureret 
sideløbende. Den 
bemærkning skabte 
mishag hos de mange 
Birkelseborgere, der 
hævdede, at Knud Winther 
løj.

  Knud Winther tilføjede, 
han kunne nde pengene 
til hallerne tidligere, men 
at der nu var forlig om 
1990, og dette forlig måtte 
han stå ved.
  Borgmester Herdis 
Gregersen, V, henholdt sig 
også til forliget, og 
understregede, at et 
budgetforlig ikke var til at 
løbe fra, selv om man 
havde nogle personlige 
ønsker.
  Inge Hellum, S, 
kritiserede 
Birkelseborgerne for at 
være misunderlige over at 
der blev købt bænke, så 
ældre og dagplejemødre 
havde mulighed for at hvile 
sig under en bytur. Hun 
opfordrede i øvrigt 
Birkelseborgerne til selv at 
komme med forslag til hvor 
bænkene kan stå.  
  Birkelseborgerne svarede 
på stedet: Omkring  

Birkelsehallen.
  Jørn Krogsgaard sagde, 
at det ikke var ansvarligt 
at blive ved med at forhøje 
skatten, og at yderligere 
skatteforhøjelse ville blive 
følgen af  halbyggeri i 
1987. Han indbød i øvrigt 
O. Koefoed-Olsen til 
samarbejde om 
omprioritering af 
opgaverne.
  Erik Ingerslev, SF, gav 
udtryk for, at han fandt 
det smart at sætte hallerne 
på året før næste 
kommunevalg.
  Frank Bæhrenz, V, 
rundede den til tider 
temmelig afsporede debat 
af med at anbefale 
sektorplanen videresendt 
til byrådets anden 
behandling 1. oktober, 
men med den tilføjelse, at 
årstallet for halbyggerierne 
ændres til 1987.

SFer reddede et nyt forslag fra A-gruppen
Aalborg Stiftstidende 29.08.1986

 
 AABYBRO: En vaks SFer 
redede på byrådets 
augustmøde den 
socialdemokratiske  
gruppe ud af en bommert i 
forbindelse med en 
afstemning om 
gademodernisering i 
midtbyen. 
Gruppeformanden Knud 
Winther havde forlangt 
afstemning om gruppens 
forslag, der gik på,  at 
byrådet skulle godkende 
en etalsindstilling fra 
teknisk udvalg om at "der 
indføres 
standsningsforbud med af- 
og pålæsning tilladt om  
formiddagen på 
strækningen fra 

Højskolevej til 
rutebilstationen i vejens 
østlige side" men med en 
tilføjelse om, at forslaget 
kun skal fungere 
midlertidigt, og at der skal 
søges eksperthjælp hos et 
konsulentrma om 
midtbyens fremtidige 
udseende. Debatten havde 
bølget frem og tilbage om 
forslaget, og det stod 
hurtigt klart, at der ville 
være et knebent ertal for 
det, nemlig med 
socialdemokraternes egne 
syv stemmer foruden 
SFeren Erik Ingerslev 
Larsens stemme. 
Da borgmester Herdis 
Gregersen, V, satte 
forslaget til afstemning 

læste hun det op to gange 
og begge gange uden at 
nævne, at afstemningen 
også gjaldt 
konsulentbistanden. Først 
da afstemningen var 
overstået og havde givet de 
nævnte otte stemmer og 
syv imod, greb SFeren Erik 
Ingerslev Larsen ind og 
spurgte borgmesteren, om 
det var underforstået at 
afstemningen også gjaldt 
konsulentbistanden.
  Herdis Gregersen kunne 
meddele, at det var det 
ikke, men at det var op til 
teknisk udvalg at nde ud 
af, hvad der skulle ske, når 
det kun var en midlertidig 
godkendelse af teknisk 
udvalgs ertalsindstilling.

  Den meddelelse skabte 
utilfredshed i den 
socialdemokratiske 
gruppe, og 
gruppeformanden gav 
udtryk for at få renskrevet 
båndoptagelsen fra mødet, 
så det kunne stå klart for 
enhver, hvad debatten 
havde drejet sig om.
  Den løsning var 
borgmesteren ikke 
umiddelbart til sinds at 
godtage. Hun 
understregede, at forslaget 
var blevet læst op to gange, 
og at bemærkninger skulle 
have været fremført før 
afstemningen.
  Det var tydeligt at gode 
råd var dyre. Knud 
Winther fandt imidlertid 
selv rådet: 
 -Da byrådet ikke er gået 
over til næste punkt på 
dagsordenen, vil jeg bede 
om at byrådet tager stilling 
til om vi skal have 
konsulentbistand til at se 
på trakforholdene i 
midtbyen, sagde Knud 
Winther.
  Og så lykkedes det at få 
protokolleret, at et ertal 
ønsker, at teknisk udvalg 
skal tage konsulentbistand 
til vejgennemføringen i 
Aabybro by, samt til en 
stiforbindelse.
  I den forudgående debat 

om vejforholdene i 
midtbyen, om forbud mod 
standsing, parkering, af- 
og pålæsning, fjernelse 
eller bevarelse af 
udposninger, var der 
kommet mange 
synspunkter frem.
  Knud Winther, S, havde 
indledt med at slå fast, at 
den socialdemokratiske 
gruppe ønskede 
trakforholdene ordentlig 
belyst, og gerne af 
vejdirektoratet.
  Erik Ingerslev Larsen, SF,  
støttede ideen, og så i 
øvrigt gerne cykelstier 
gennem byen.
  Ole Lykkegaard 
Andersen, V, talte for sit og 
partifællen Allan Jensens 
indstilling til byrådet om at 
fjerne udposningerne som 
et forsøg og at få etableret 
fodgængerfelt i Østergade. 
Endelig kunne han ikke 
acceptere, at andre skulle 
træffe beslutninger om 
byens trakforhold.
  Samme holdning lagde 
Jørn Krogsgaard, K, for 
dagen. Han mente 
ydermere, at de handlende, 
som har været længst i 
byen, også er dem, der 
bedst ved, hvordan 
trakken kan afvikles. Han 
slog i øvrigt til lyd for at 
byrådet gav al mulig støtte 

til handelsstanden.
  O. Koefoed-Olsen, UP, så 
gerne, at byrådet lyttede til 
borgernes ønsker for  
byens udseende. Han 
mente desuden at byrådet 
skulle lade det være ved 
den ene dumhed, det har 
begået ved at sætte 
forhindringer op, og så i 
øvrigt undlade at etablere 
ere.
  Inge Hellum, S, hæftede 
sig ved, at 
Borgerforeningen er tilfreds 
med den nuværende 
ordning, men fandt iøvrigt, 
at det er en god ide, at få et 
konsulentrma til at se på 
forholdene.
  Inden rådet nåede frem til 
afstemningen var der også 
blevet drøftet parkerings-
muligheder i midtbyen 
sammenlignet med 
parkeringsmulighederne i 
Aabybro Centret, og Aage 
Lindballe, S, havde  
meddelt, at den frygt, 
handlende har for at 
forandringer i gadebilledet 
skal ødelægge deres 
omsætning, ikke altid er 
rigtig. Han begrundede 
sine udtalelser med den 
glæde, de este i gågader 
lægger for dagen, når først 
gågaderne er 
kendsgerninger.



AABYBRO

Bestyrelsesmøde den 2. september 1986

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Budget 87 for Aabybro Kommune
5. Fredsåret og Aabybro Kommune
6. Aktivister for Socialistisk Weekend
7. Eventuelt

Tilstede: Erik, Karen, Per, Irma, Torben; Dan og Jette.
Afbud: Anne Mette

ad 1 Karen vælges som dirigent, Jette referent.

ad 2 Protokollen oplæses og godkendes.

ad 3 Opstilling af folketingskandidater
De to øvrige distrikter i Aalborg Nord - Hals + Nørresundby - har ikke opstillet 
folketingskandidat. Erik Ingerslev er dermed valgt i dette område. Der bliver udsendt 
stemmesedler fra amtsorganisationen og der stemmes om rækkefølgen af kandidater. Alle 
opfordres til at afgive deres stemme.

Amtsmedlemsmøde
Der har været indkaldt til ekstraordinært amtsmedlemsmøde som ikke kunne nå at blive 
annonceret i vores blad. Det besluttes at sende indkaldelse ud til alle medlemmer i lignende 
situation.

Centrale partiudvalg
Anne Mette Jacobsen har meldt sig til miljøudvalget.

Amtsligningsrådet
Torben Ertmann indstilles til amtsligningsrådet som vores lokale kandidat.

ad 4 Der foreligger budgetændringsforslag fra Erik. De gennemgås og godkendes af 
bestyrelsen. Forslagene skal fremsendes inden 15. september og behandles i 
økonomiudvalget inden 2. behandling i byrådet 1. oktober.

ad 5 Erik har fremsat forslag fra SF om forskellige aktiviteter i forbindelse med FN's fredsår. 
Bl.a. ønsker vi indkøb af FN flag, udstilling på bibliotek/rådhus, og offentligt møde om fred og 
nedrustning i FN-ugen. Forslaget har været behandlet i økonomiudvalget og Erik vil kontakte 
borgmesteren om udfaldet og arbejde videre med sagen.

ad 6 I Folkesocialisten opfordres til kampagne for Socialistisk Weekend, og medlemmerne 
opfordres til at melde sig som aktivister for avisen. Endnu har ingen meldt sig i vores 
partiforening.

ad 7 Vi vil forsøge at arrangere fødselsdagsfest i forbindelse med Jazz arrangement den 15. 
november på Aabybro Kro.

referenter: Jette Staal og Karen Frøstrup
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Dobbelt-næse til byrådet
Aalborg Stiftstidende 12.09.1986

  AABYBRO: Tilsynsrådet 
for Nordjyllands amt har 
tildelt Aabybro Byråd hele 
to næser for at behandle 
sager bag lukkede døre, så  
offentligheden ingen 
mulighed havde for at følge 
med i hvad, der blev 
besluttet.
  Den ene sag drejede sig 
om andelsboliger ved 
Løvsangervej. Byrådet 
havde givet Tjæreborg 
Huse tilsagn om at måtte 
bygge en række 
andelsboliger ved 
Løvsangervej. Men det 
tilsagn ville byrådet trække 
tilbage, og det skete bag 
lukkede døre.
  Den anden sag drejede 
sig om en borger i Birkelse, 

som i efterhånden mange 
år har følt sig snydt i 
forbindelse med en 
jordhandel af det gamle 
sogneråd i Vedsted. Han 
havde derfor rettet 
henvendelse til byrådet i 
Aabybro. Også denne sag 
blev behandlet bag lukkede 
døre.
 -Tilsynsrådet nder det 
kritisabelt, at byrådet 
behandlede de nævnte 
sager for lukkede døre. 
Udover dette vil 
Tilsynsrådet ikke foretage 
sig videre, udtaler rådet.
  Det var SF-byrådsmedlem 
Erik Ingerslev Larsen, der 
havde indgivet de to klager 
til tilsynsrådet. 
 -Grunden til at vi i SF 
ønskede at Tilsynsrådet 
skulle se på de to sager 

var, at vi ønsker 
retningslinier for hvor 
langt, et byråd kan gå med 
at misbruge Styrelsesloven 
til dørlukning, siger Erik 
Ingerslev. 
 -Jeg håber, at afgørelsen 
kan få politikerne til at 
forstå, at man ikke kan 
bruge Styrelsesloven til at 
lukke dørene, når der skal 
behandles sager, man ikke 
ønsker offentligheden skal 
have kendskab til. Vi vil 
selvfølgelig også i fremtiden 
være meget opmærksom 
på hvilke sager, der bliver 
behandlet for lukkede 
døre. Men jeg går da ud 
fra, at byrådet ikke er 
interesseret i at samle på 
næser fra Tilsynsrådet, 
siger Erik Ingerslev.





SF’erne kommer med 25 ændringsforslag
Aalborg Stiftstidende 18.09.1986

Erik Ingerslev Larsen, SF Jørgen Rasmussen, K

Frank Bæhrenz, V. Ole Koefoed-Olsen, UP.

  AABYBRO: Når Aabybro 
byråd 1. oktober skal 
andenbehandle budgettet 
for det kommende år samt 
for de  følgende overslagsår 
ligger der 35 
ændringsforslag fra 
grupper og enkeltpersoner 
i byrådet. Alene SF's 
enmandsgruppe, Erik 
Ingerslev Larsen, har sendt 
25 ændringsforslag, der 
fordeler sig på samtlige 
stående udvalg.
  I teknisk udvalg foreslås 
en forhøjelse af de 
kommunale grundpriser 
samt en reduktion af 
kørselsudgifterne til både 
storskrald og 
dagrenovation.   
  Inden for kulturudvalget 
foreslås en forhøjelse af 
budgetterne til folkeskolen, 
bl.a. til 
undervisningsmidler og   
ekskusioner samt til den 
samordnede indskoling. 
Også drift af en Birkelsehal 
i 1987 indgår som et 
ændringsforslag, ligesom 
SF foreslår midler til en 
musikskole i 1987. Endelig 
foreslår gruppen ekstra 
midler til bogindkøb på 
biblioteket samt midler til 
et børneteater.
  SF foreslår videre, at 
Biersted får et fritidscenter 
i stedet for en 
skolepasningsordning. 
Centret skal give plads til 
en fritidsklub med 25 børn 
og en ungdomsklub med 
60 børn.
  Inden for socialudvalgets 
område foreslår SF, at der 
indføres en søskende 
rabatordning, så 
forældrebetalingen til 

daginstitutionerne kan 
sænkes, samt at der gives 
et fast beløb pr. barn i 
fritidscentrene til 
udugter.
  På  økonomiudvalgets 

område foreslår SF bl.a., at 
der indføres en 
grundskyldspromille på 10 
imod de to, der er 
indstillet, og at 
indkomstskatten til 

gengæld fastfryses på 18,3 
procent. Det vil alt i alt 
betyde, at der bliver tale 
om et merforbrug af 
kassebeholdningen på 
677.400 kr.
  Formanden for teknisk 
udvalg, Jørgen 
Rasmussen, K, har stillet 
ændringsforslag til 
driftsbudgettet for 1987 
om, at forhøjelsen på fem 
procent af 
vandaedningsafgiften 
slettes. Det drejer sig om 
100.000 kr., som Jørgen 
Rasmussen foreslår bruges 
af kassebeholdningen.
  Frank Bæhrenz, V, har 

syv ændringsforslag til 
teknisk udvalgs 
anlægsbudget for næste år. 
Det væsentligste forslag 
går på en byggemodning af 
jord til haller. Her ønsker 
han afsat 1.027.000 kr. 
Han ønsker desuden ere 
midler afsat til 
spildvandsanlæg og 
byggemodning på Gjøl. I 
alt beløber 
ændringsforslagene sig til 
en udgift på 1,9 millioner 
kr., som Frank Bæhrenz 
foreslår spares på Gjøl 
havn samt på parker og 
legepladser.
  Ole Koefoed-Olsen, UP, 

har som bebudet allerede 
ved byrådets 
førstebehandling af 
budgettet stillet 
ændringsforslag om, at 
den ene million kr., der 
kommer ind ved 
genindførelse af kommunal 
grundskyld, overføres til 
teknisk udvalg, så udvalget 
kan sørge for snerydning 
på fortove i bymæssig 
bebyggelse. Endelig 
foreslår O. Koefoed-Olsen, 
at byggemodningen og 
opstarten af en Birkelsehal 
yttes fra overslagsåret 
1989 til 1987.



Ingen ændringer trods lang debat
Aalborg Stiftstidende 02.10.1986

Borgmester Herdis Gregersen, V, glemte en 
del af budgettet

Ole Lykkegaard, V, ser spændt hen til 
prioriteringsdebatten

Knud Winther S, redede situationen

  AABYBRO: Selv om 
venstre og 
Socialdemokratiets 
medlemmer af 
økonomiudvalget på 
forhånd havde indgået 
forlig om budgetterne 1987 
og for de følgende tre 
overslagsår, måtte der en 
byrådsdebat på 2 timer og 
36 minutter til ved 
andenbehandlingen i aftes 
inden budgetterne var 
godkendt.  - Og så var 
byrådet endda ved at 
glemme at godkende 
bevillingsrammerne og 
økonomiudvalgets 
indstilling om at forhøje 
kulturudvalgets 
budgetramme med 25.000 
kr. Borgmester Herdis 
Gregersen, V, havde 
erklæret budgettet for 
vedtaget og var gået i gang 
med næste punkt  på 
dagsordenen, da Knud 

Winther, S, brød ind og k 
situationen reddet.
  Godkendelsen af 
budgettet der for 1987 
viser en nettoudgift til 
drift, refusion og anlæg på 
i alt 144.114.000 kr., uden 
moms, heraf 4,5 mio. kr. 
til anlæg, indebærer, at 
skatteprocenten stiger fra 
18,3 til 19, og at der 
indføres en 
grundskyldspromille på to. 
Samtidig skal der 
anvendes 2.005.000 kr. af 
kassen.
  Længst tid i 
budgetbehandlingen tog de 
35 ændringsforslag, der 
var kommet fra 
enkeltpersoner og SF-
gruppen i byrådet. To 
timer og 24 minutter blev 
der brugt på at diskutere 
de 35 forslag, hvoraf som 
ventet ikke et eneste blev 
godkendt. Men byrådet k 
lejlighed til påny at 

debattere haller, det 
kulturelle område med 
bl.a. et forbedret 
biblioteksvæsen og 
etableringen af en 
musikskole. Også det 
sociale område k en 
ekstra afpudsning, og 
teknisk udvalgs 
budgetoplæg med bl.a. 
priser på byggegrunde, 
blev vendt en gang. 
Samtlige diskussioner bar 
imidlertid tydeligt præg af, 
at der lå et forlig om 
budgetterne.
  Byrådets største sympati 
samlede sig tilsyneladende 
om de forslag Frank 
Bæhrenz, V, havde om en 
omprioritering af teknisk 
udvalgs budget med 1,9 
mio. kr.  og i stedet 
anvende pengene til 
byggemodning af haller, 
spildevandsanlæg og 
byggemodning på Gjøl. 
Frank Bæhrenz fandt det 



urimeligt, at der næste år 
skal bruges fem mio. kr. til 
havneanlægget på Gjøl. 
 -Jeg anbefaler kraftigt en 
omprioritering på området, 
sagde Frank Bæhrenz. Gjøl 
havn anvendes fortrinsvis 
af borgere uden for 
kommunen. Ved at 
anvende en del af pengene 
til byggemodning af haller, 
vil det blive borgere i 
kommunen, der får glæde 
af pengene, sagde Frank 
Bæhrenz bl.a.
  Knud Winther fandt på 
den socialdemokratiske 
gruppes vegne forslaget 
fornuftigt, men sagde, at 
problemet var, at byrådet 
allerede i begyndelsen af 
70'erne havde besluttet at 
gøre noget ved Gjøl havn,  
men at det gang på gang 
var blevet udskudt.
Jørgen Rasmussen, K, 
oplyste, at der er en lang 
venteliste med borgere fra 
kommunen, der ønsker en 
plads i Gjøl havn.
  Koefoed-Olsen, UP, mente 
beløbet kunne deles 
mellem Gjøl havn og 
hallerne.
  Ole Lykkegaard, V, sagde, 
problemet ikke var 
anlægssiden, men 
driftssiden. 
  Ved en afstemning om 
forslaget k det kun støtte 
af Frank Bæhrenz selv og 
af Koefoed-Olsen. De 
øvrige 15 gik imod.
  Spørgsmålet om 
halbyggeri gav i øvrigt 
anledning til meget lange 
debatter, idet O. Koefoed-
Olsen, UP, og Erik 
Ingerslev Larsen, SF, 
havde fremsat forslag om 
en Birkelsehal allerede 
næste år. Erik Ingerslev 
foreslog driften sat på 

næste år, medens Koefoed-
Olsen foreslog 
byggemodning og opstart 
rykket frem fra 1989 til 
1987. Han kunne 
imidlertid  ikke på mødet 
redegøre nærmere på 
hvordan, han ville ytte et 
anlægsbeløb fra 1989, som 
ikke fremgår af budgettet, 
til 1987.
  Socialdemokraterne 
havde i øvrigt så stor 
sympati for de 
ændringsforslag Erik 
Ingerslev havde til 
kulturudvalgets område, at 
det k Ole Lykkegaard 
Andersen, V, til at betegne 
det som en 
socialdemokratisk 
omfavnelse af SF. Ole 
Lykkegaard Andersen gav 
udtryk for, at han er 
spændt på om 
omfavnelsen også holder, 
når byrådet straks efter 
nytår, skal have en 
prioriteringsdebat. Erik 
Ingerslev Larsens forslag 
til det kulturelle område, 
drejede sig bl.a. om større 
midler til 
folkeskoleområdet. De 
mange udgiftskrævende 
ændringsforslag fra Erik 
Ingerslev Larsen, havde 
han selv foreslået 
nansieret gennem  en 
række besparelser i 
teknisk udvalg og ved en 
forhøjelse af priserne 
påbyggegrunde. Dette 
sidste forslag k i øvrigt 
også opbakning i 
Socialdemokratiet.
  Ændringdforslaget fra 
teknisk udvalgs formand 
Jørgen Rasmussen, K,  om 
at opgive en forhøjelse af 
vandaedningsafgiften 
med fem procent, mødte 
overhovedet ingen velvilje.  

Kun O. Koefoed-Olsen, UP, 
støttede Jørgen 
Rasmussen i, at afgiften 
rammer skævt. Knud 
Winther, S, betegnede 
forslaget som både 
latterligt og forbavsende. 
Også Ole Lykkegaard 
Andersen udtrykte 
forundring over 
formandens forslag.  
  Heller Ikke O. Koefoed-
Olsens forslag om at 
anvende provenuet fra 
grundskyldspromillen til 
snerydning af fortovene i 
byerne, k nogen positiv 
modtagelse. Jørgen 
Rasmussen, K, sagde, at 
han gerne ville være med 
til at nde en løsning på 
snerydningen af fortovene, 
men at han ikke kunne 
anbefale denne form. Knud 
Winther, S, sagde forslaget 
indebærer, at der i 1989 
skal ryddes sne for tre mio. 
kr., og Ole Lykkegaard 
Andersen mente, at 
nansieringen kun kan 
gennemføres med en 
skattestigning.
  Da samtlige 
ændringsforslag efter en 
længere række 
afstemninger var afvist, 
rundedes debatten af med 
bemærkninger fra de 
enkelte grupper.
  Knud Winther, S, sagde, 
at nogle af de 
ændringsforslag der lå, 
netop drejede sig om ting, 
som Socialdemokratiet 
havde kæmpet for. 
 - Men vi har indgået et 
budgetforlig, som vi står 
ved, sagde Knud Winther, 
og fortsatte: Budgettet er 
ikke så godt, som vi  
kunne ønske, men det 
samme siger Venstre 
sikkert. Men vi kan leve 

med det, og det tror jeg 
også borgerne kan.
  Ole Lykkegaard, V, sagde, 
at budgettet stort set hviler 
på oplæggene fra 
udvalgene, og at det må 
være det, der skal arbejdes 
hen imod. 
 -Et forlig gør, at vi kan 
arbejde mere roligt og 
seriøst det kommende år, 
sagde Ole Lykkegaard 
Andersen, og jeg er glad for 
det brede forlig, selv om 
det indebærer, at nogle 
mærkesager ikke kan 
komme igennem.
  Ole Lykkegaard, V, 
beklagede, at Jørgen 
Rasmussen, K, ikke er med 
i forliget, men udtrykte 
samtidig glæde over at 

Jørn Krogsgaard, K, havde 
tilsluttet sig det og dermed 
sikret sig indydelse i de 
næste 
budgetforhandlinger.
  Jørgen Rasmussen, K, 
sagde, at han, bortset fra 
nogle skønhedspletter, var 
meget enig i budgettet. 
Han mente dog ikke, at det 
der kaldes for besparelser i 
budgettet er andet end 
udskydelser.
  O. Koefoed-Olsen, UP, 
udtrykte forventning til at 
forligsparterne hurtigt ville 
springe fra forliget. 
 -Sådan er det gået alle 
tidligere år, sagde O. 
Koefoed-Olsen, som iøvrigt 
betegnede forliget som 
udemokratisk, fordi der 

ikke var taget tilbørligt 
hensyn til 
mindretalsgrupperne.
  Erik Ingerslev Larsen, SF, 
beklagede, at forliget 
indebærer, at Aabybro 
fortsat vil have et 
serviceniveau, der ligger 
under amtets gennemsnit, 
men udtrykte samtidig 
forventninger til en 
ændring af dette forhold 
gennem et samarbejde 
mellem S og SF.
  Frank Bæhrenz, V, 
udtrykte tilfredshed med 
budgettet selv om han 
gerne havde set sine 
ændringsforslag 
gennemført.



AABYBROAABYBRO

Bestyrelsesmøde den 8. oktober 1986

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Mødernes dagsorden
5. Medlemsmødet i oktober
6. Centrale møder: eks. Fagligt Landsmøde, Arbejderflertalskongres, mediekurser mm.
7. Eventuelt

Tilstede: Dan, Jette, Irma, Per, Torben, Erik og Karen
Afbud: Annemette

ad 1. Dan vælges som dirigent, Karen referent

ad 2. Protokollen oplæses og godkendes

ad 3. Pandrup har dannet deres egen partiforening og vi har mistet 2 medlemmer og har 
bevilget foreningen 500 kr.
Kontaktled mellem Pandrup, Brovst og Aaby partiforening tages op på dagsordenen næste 
gang.

Vi har fået et nyt medlem på Gjøl, Else Marie Carol.

Opfordring til at købe et nyt blad "Faglig politik" blev nedstemt.

En person til Faglig Landsmøde i Hjørring vælges på medlemsmødet den 21.10. Per havde 
dagsordenen med for mødet.

Underskriftindsamling fra OOA.

Opfordring til at deltage i en fredspolitisk debat.

Vi snakkede om at mange papirer kommer for sent ud til partiforeningen. Per vil tage det op 
på et amtsmøde.

Der er kommet en arbejderflertalsavis. Per bestiller 750 stk.
Klistermærker med rødt flertal, Per bestiller 10 ark.
SF's fredspolitiske pjece gratis, 35 stk.

Ved 2 runde af urafstemningen om partilisten i Nordjyllands Amt blev Ib Bjørn Poulsen nr. 1 
med Hanne Thygesen nr. 2.

Torben orienterede om kontingentsatser. Per fortalte kontingentsatser vedtages på 
generalforsamlingen og vi drøfter et oplæg dertil på et bestyrelsesmøde.

ad 4. Per ønsker henvendelser fra medlemmerne angående punkter på dagsordenen til 
bestyrelsesmøder. Sidste frist er torsdag, som mødet holdes om tirsdagen.

ad 5. Dan orienterede at Maja har haft kontakt med OOA som meget gerne vil komme til et 
åbent medlemsmøde. Per Foreslog at vi holdt mødet i SiD's lokaler og gav dem 200 kr. + 
fortjeneste ved salg af øl og vand. Dan vil undersøge om vi må holde mødet her. Ellers må vi 
prøve på kroen. Vi drøftede hvad der skule stå i annoncen som kommer i Aaby-posten.
"Det skete i Tjernobyl kan det samme ske 140 km. herfra i Ringhals"? "Kom og hør om en af 
vore strålende naboer".

Indledning ved OOA (energibevægelse). Arrangør SF.

Ingelis laver plakat til at hænge op.
Torben kontakter partiforeningen i Pandrup angående mødet.Per kontakter partiforeningen i 
Brovst.

ad 6. Erik er faglig kontaktperson.

Der var ikke en fælles holdning på medlemsmødet til arbejderflertallet. Erik orienterede om 
arbejderflertalkonference.

Torben tager med på mediekursus.

ad 7. Fest torsdag den 15.november hos Erik kl. 18.00. Jazzbal på kroen kl. 21.00.

Vi drøftede hvad vi skal med baggrundsmøderne, tages op på næste bestyrelsesmøde.

Erik fortalte om et møde på skolen, angående medborgerhus i det gamle posthus.

referenter: Karen Frøstrup og jette Staal.



Ingen afklaring om hvilehjems fremtid

Knud Winther, S: Hyklerisk at sende sagen 
tilbage.

Herdis Gregersen, V: Sagen må afklares Jørgen Rasmussen, K: Mangelfuld indstilling

AABYBRO: Det lykkedes 
ikke på byrådets møde i 
aftes at få en nærmere 
afklaring på hvordan og af 
hvem det tidligere 
hvilehjem i Birkelse skal 
bruges. Socialdemokratiet 
havde ønsket at få byrådet 
til at tage stilling om 
beslutningen fra november 
forrige år om, at der skal 
indrettes en ekstra 
pensionistlejlighed i huset 
skal stå ved magt. Men et 
ertal på ni mod otte 
besluttede at sende sagen 
tilbage til socialudvalget 
med opfordring til, at 
udvalget udarbejder en 
ordentlig indstilling til 
byrådet om bygningernes 
fremtidige anvendelse samt 
udarbejder overslag over 
driften. Forinden var 
socialudvalget blevet 
kraftigt kritiseret. Bl.a. 
fremførte Jørgen 

Rasmussen, K, at der 
overhovedet ingen 
indstilling lå på sagen. 
Desuden var der blevet 
klart, at der ikke var 
enighed i socialudvalget 
om at opgive etableringen 
af en ekstra 
pensionistlejlighed.
  Socialudvalgsformand 
Knud Winther, S, indledte 
den lange debat med at 
understrege, at udvalget 
havde fået så mange 
henvendelser fra Birkelse-
borgerne om brug af huset, 
at udvalget nu  ønskede at 
få en drøftelse med 
borgerne, forinden ville 
udvalget gerne have 
klarhed om byrådet ville 
fastholde, at der skulle 
etableres endnu en 
lejlighed i ejendommen. 
 -Vi mener ikke, det er 
rigtigt at holde fast ved de 
pensionistlejlighed, sagde 
Knud Winther. Den vil 

ødelægge brugen af huset. 
En lejlighed i loftetagen er  
ikke anvendelig for 
pensionister, og en 
lejlighed i stueetagen vil 
ødelægge andre brugeres 
anvendelse af køkkenet. I 
socialudvalget håber vi, at 
byrådet vil give os frie 
hænder til at gøre noget i 
samarbejde med borgerne i 
Birkelse.
  Cianne Holme, V, sagde 
på VK-gruppens vegne, at 
gruppen gik ind for at 
etablere den ekstra 
lejlighed. 
  O. Koefoed-Olsen, UP, 
kritiserede socialudvalget 
for at sende en mangelfuld 
indstilling til byrådet, bl.a. 
fandt han, at der manglede 
oplysning om 
driftsudgifterne.
  Erik Ingerslev, SF, fandt 
det ikke rimeligt at sende 
sagen tilbage til udvalget. 
Han mente, det var at 



sætte tingene på hovedet.
 -I udvalget ønsker vi at få 
en drøftelse med 
Birkelseborgerne om 
brugen af huset, sagde 
Erik Ingerslev. Inden den 
drøftelse vil det være rart 
at vide hvilke klausuler, 
der ligger på huset.
  Dette synspunkt blev 
støttet af Ole Schøler, S, 
der sagde, at det for 
forandringens skyld kunne 
være rart at høre borgerne 
om, hvad borgerne ønsker, 
i stedet for at fortælle 
borgerne, hvad de ønsker. 
I øvrigt mente Ole Schøler, 
at det kun ville være at 
udsætte debatten, hvis 
sagen blev sendt tilbage til 
udvalget.
  Frank Bæhrenz, V, 
understregede, at det kun 
er et ertal i 
socialudvalget, der ønsker 
at opgive den nye lejlighed.
  Knud Winther mente, at  
socialudvalget blev 
blokeret for videre 

handling i sagen, hvis den 
nu skulle tilbage uden at 
byrådet havde taget stilling 
til lejligheden. 
 -Det er hyklerisk, at sende 
sagen tilbage, sagde Knud 
Winther. Vi har naturligvis 
i sinde at holde os inden 
for det budget, der ligger 
for huset, og som er en del 
af det budgetforlig, vi selv 
er med i. Der bliver ikke 
tale om ekstra udgifter, i 
hvert fald ikke i 1987.
  Cianne Holme, V, syntes 
det var en bagvendt 
fremgangsmåde at stryge 
lejligheden før afklaringen 
på brugen af huset. 
 -Det er en gammel 
beslutning om, at huset 
skal tilgodese ældreformål, 
sagde Cianne Holme, og 
det er min hoftanke, at 
huset skal stå i de ældres 
regi. Men jeg har ikke 
noget imod, at sagen  
kommer tilbage i udvalget. 
Heller ikke Ole 
Lykkegaard, V, fandt det 

unaturligt at sende sagen 
tilbage. Han understregede 
dog, at alle syntes det var 
en god ide, at spørge 
borgerne om brugen af 
huset.
  Efter endnu en rum tids 
debat, hvor det kom frem 
at ere af socialudvalgets 
medlemmer kunne se en 
ide, i at lade sagen gå 
tilbage, konkluderede 
Herdis Gregersen, V, 
imidlertid, at der måtte 
træffes en afgørelse om 
lejligheden inden sagen 
blev tilbagesendt. 
  Det synspunkt støttede 
socialudvalgsformand 
Knud Winther, men Jørgen 
Rasmussen, K, fastholdt, 
at han ville have en 
afstemning om sit forslag 
om at sende sagen tilbage.
  Afstemningen gav ni 
stemmer for at sende 
sagen retur til 
socialudvalget. Otte, 
nemlig S og SF gik imod at 
sende sagen tilbage.

Konsulentfirma skal finde ny medarbejder
Aalborg Stiftstidende 31.10.1986

Jørgen Rasmussen: Ingen problemer i 
finansieringen.

Ole Lykkegaard: Ny øjne ser bedre. Knud Winther: Det er brud på forliget.

 AABYBRO: Det bliver et 
konsulentrma, der 
kommer til at nde den 
nye kommunale 
medarbejder, som Aabybro 
skal bruge som leder af 
organisations- og 
personalekontoret. Et 
byrådsertal på ni mod 
otte besluttede på rådets 
oktobermøde at overdrage 
opgaven til et 
konsulentrma, selv om 
det vil medføre en udgift på 
70.000 kr., som ikke er 
indregnet i budgettet.
  Inden beslutningen blev 
truffet ved en afstemning, 
var der brugt store ord, 
ikke mindst i den 

socialdemokratiske 
gruppe, hvor 
gruppeformanden Knud 
Winther betegnede 
forslaget om 
konsulentrma som et 
brud på budgetforliget, 
misbrug af og 
manipulation med 
chefgruppen, og en 
nedvurdering af politikeres 
og chefers evner  til selv at 
ansætte nye medarbejdere.
  Fra den borgerlige side 
blev det gang på gang 
understreget, at der er tale 
om en så vigtig stilling, at 
det er væsentlig at lade 
udeforstående råde.
  O. Koefoed-Olsen (UP) 
støttede mod sædvane 

også brugen af et 
konsulent-rma, men 
begrundede det med den 
pinlige fremgangsmåde, 
der havde været anvendt 
ved den seneste 
chefansættelse. 
 -Den ansættelse var en 
ren farce, sagde Koefoed-
Olsen, og skal den polemik 
gentages, tror jeg, det vil 
blive svært i fremtiden at 
få ansøgere til kommunale 
stillinger i Aabybro.
 -Vi kan ikke på nogen 
måde gå ind for at anvende 
et konsulentrma, sagde 
Knud Winther. De 70.000 
kr., rmaet skal have, har 
vi ikke på budgettet, og 
bevillingen af pengene vil 

betyde en overskridelse af 
vores ramme, sådan at vi 
også skal betale 70.000 kr. 
til  staten. Det er totalt 
urimeligt, at skatteyderne 
skal betale 140.000 kr. for 
den ansættelse. Vi 
betragter desuden forslaget 
som et brud på 
budgetforliget og mener, 
chefgruppen er blevet  
misbrugt og manipuleret, 
når den kan gå ind for, at 
der skal bruges et 
konsulentrma i 
forbindelse med 
ansættelsen. Vi ser 
alvorligt på sagen, sagde 
Knud Winther videre, og vi 
håber, den bliver sendt 
tilbage til 
økonomiudvalget, så vi kan 
nde frem til en fornuftig 
ansættelsesgruppe.
  Herdis Gregersen (V) 
afviste, at der havde været 
manipuleret med 
chefgruppen og oplyste i 
øvrigt, at 
samarbejdsudvalget også 
havde været spurgt om 
ansættelsesformen.

  Ole Lykkegaard (V) 
understregede at 
beslutningen om at bruge 
konsulentrma, har 
sammenhæng med, at det 
er en vanskelig stilling at 
besætte, og at øjne udefra 
måske vil kunne vurdere 
bedre.
  Erik Ingerslev (SF)  lod 
sig ikke afskrække af 
beløbet, men der imod, af 
at nogen i byrådet ikke 
selv magtede  ansættelsen. 
Han fandt det desuden 
væsentligt at inddrage 
personalet ved 
ansættelsen.
  Jørgen Rasmussen (K) 
havde svært ved at se 
noget brud på 
budgetforliget og kunne i 
øvrigt ikke se store 
problemer i nanseringen.
  Aage Lindballe (S) gav 
udtryk for, at han fandt 
det urimeligt at bruge 
konsulentrma til en 
stilling af denne karakter. 
  Havde der eksempelvis 
været tale om ansættelse 
af en ny 

kommunaldirektør, havde 
sagen været en ganske 
anden, sagde Aage 
Lindballe og tilføjede, at 
ansættelsen var en opgave 
for chefgruppen og 
økonomiudvalget.
  Heller ikke Ole Schøler 
fandt, at stillingen havde et 
niveau, som krævede 
assistance ved 
ansættelsen.
  Det socialdemokratiske 
ændringsforslag om at 
sende sagen tilbage til 
økonomiudvalget blev 
stemt ned med ni stemmer 
imod og otte for. De otte 
stemmer kom fra den 
socialdemokratiske gruppe 
og SF.
  For økonomiudvalgets 
ertalsindstilling om at 
overdrage ansættelsen til 
et konsulentrma stemte 
ni, medens de otte, der 
stemte for at få sagen 
tilbage til 
økonomiudvalget, stemte 
imod konsulentrmaet.
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AABYBRO

Bestyrelsesmøde den 4. november 1986

Jette dirigent, Anne Mette referent. Tilstede: Per, Irma, Dan, Erik, Karen, Torben og Ivan.

Fagligt Landsmøde 8. - 9. november
Erik Blev valgt til delegeret på Fagligt Landsmøde

Kontaktperson til samarbejde mellem Aabybro, Brovst og Pandrup - Dan valgt som 
kontaktperson.

Meddelelser
Miljøområde til Anne Mette - Uddannelse til Dan.

Amtsgeneralforsamling refereret af Erik.

VD/ØD arrangement på St. Restrup (Erhvervspolitisk udvalg) refereret af Erik

"alm. synsvinkel - meget om forbrugerbegrænsning og indkomstpolitik.

Byrådsarbejde
Erik vil gerne ha' konkrete folk til forskellige politiske områder:
kultur / skole: Anne Mette
socialpd: Karen
teknik/aktiv.: Per

Baggrundsgruppe
"Mellemmøder" udgår indtil videre - Håber at de mere langsigtede arbejder kan overleve.

Arbejderflertalskonference 29. - 30 november
Erik og Per deltager

Eventuelt
Torben præsenterede et forslag til nye kontingentsatser.

referent: Anne Mette Jacobsen



SF vil have frigørelsesattester
Aalborg Stiftstidende 22.11.1986

  AABYBRO: SF i Aabybro 
er utilfreds med, at ansatte 
ved Aabybro Kommune 
ikke kan få 
frigørelsesattester. Derfor 
har byrådsmedlem Erik 
Ingerslev Larsen til 
byrådsmødet på onsdag 
stillet forslag om, at der 
udstedes frigørelsesattester 
til personale, der ansættes 
ved kommunen i en stilling 

med et mindre timetal, end 
vedkommende er 
arbejdsløshedsforsikret til. 
  Ved ikke at udstede 
frigørelsesattester har 
ansatte i deltidsstillinger 
ikke mulighed for at få 
supplerende dagpenge, 
selv om de er 
heltidsforsikrede. 
 -Vi mener, det er 
urimeligt, at 
heltidsforsikrede kun kan 

søge og få deltidsstillinger, 
hvis de vil gå ned i løn, 
siger Erik Ingerslev Larsen. 
  Det skal ikke kun være 
kommende deltidsansatte i 
kommunen, der skal have 
mulighed for at få en 
frigørelsesattest. SF 
foreslår også, at alle, der er 
ansat i 1986 og har brug 
for en frigørelsesattest, får 
mulighed for at få en.

Trafiksanering i Midtbyen koster tillægsbevillinger
Aalborg Stiftstidende 23.11.1986

  AABYBRO: Hvis et 
konsulentrma skal hjælpe 
Aabybro Kommune med 
forslag til gadefornyelse og 
sanering af trakken i 
Aabybro Midtby, kommer 
det i første omgang til at 
koste en tillægsbevilling på 
85.000 kr. plus moms. Det 
er prisen for at få 
udarbejdet et skitseforslag 
til renovering af Østergade 
og Vestergade. Senere  vil 
følge bevilling til 
skitseprojekt og endelig 
udgift til arbejdets 
udførelse.
  Byrådet skal onsdag aften 
tage stilling til 
tillægsbevillingen på 
85.000 kr. På  forhånd har 
et ertal i teknisk udvalg 
indstillet at 
tillægsbevillingen ydes, og 
økonomiudvalget har 
indstillet at beløbet 
nansieres af midler afsat 

på planlægningskontoen.
  Konsulentrmaets 
inddragelse i 
trakproblematikken i 
Aabybro er sket efter at 
socialdemokratiet og SF på 
et byrådsmøde her i  
efteråret foreslog at lade et 
udenforstående rma 
vurdere vejføringen 
gennem byen.
  Trakforholdene i 
Midtbyen har været et 
stående diskussionsemne i 
ere år, og netop i 
forbindelse med den netop 
gennemførte 
kloakmodernisering i 
Østergade og gadens 
retablering har 
spørgsmålet været drøftet 
endnu engang. 
Midtbyforeningen og 
Borgerforeningen er blevet 
bedt om udtalelser, og 
svarene er blevet drøftet i 
teknisk udvalg. Her var 
imidlertid ikke enighed om, 

hvordan trakken skal 
afvikles, men et 
byrådsertal godkendte en  
ertalsindstilling fra 
udvalget om  at der 
indføres 
standsningsforbud med af- 
og pålæsning tilladt om 
formiddagen på 
strækningen fra 
rutebilstationen til 
Højskolevej i vejens østlige 
side. Denne beslutning er 
nu imidlertid blevet 
underkendt af 
politimesteren, der nder 
den for restriktiv.
  Konsulentrmaet Anders 
Nyvig, som teknisk udvalg 
har kontaktet for at få 
assistance til en 
gadefornyelse, har foreslået 
et arbejdsprogram, hvor 
opgaven deles op i tre 
faser. Det er første fase, 
skitseforslaget, der kan 
gennemføres for de 85.000 
kr. plus moms.

Byrådsdebat blev en pinlig farce
Aalborg Stiftstidende 27.11.1986

  AABYBRO: Byrådets 
debat i aftes om SF-

forslaget til ny regler for 
udstedelse af 
frigørelsesattester blev en 

både pinlig og komisk farce 
allerede inden byrådet var 
nået til den  egentlige 



Erik Ingerslev Knud Winther Herdis Gregersen

sagsbehandling. De to 
store grupper i byrådet 
prøvede at bondefange 
hinanden til at forlange 
afstemning om, hvorvidt 
sagen skulle blive på 
dagsordenen eller ej.
Borgmester Herdis 
Gregersen (V), der ved 
byrådsmødes åbning 
foreslog  sagen taget af 
dagsordenen så 
spørgsmålet kunne blive 
debatteret i 
økonomiudvalget først, 
trak imidlertid det korteste 
strå, da hun efter ere 
minutters spilfægteri med 
Knud Winther (S) valgte at 
få en afstemning. Da der 
manglede et medlem af 
den borgerlige gruppe til 
mødet blev det til otte 
stemmer for, at sagen blev 
taget af, og otte stemmer 
imod, nemlig de 
socialdemokratiske og SF. 
dermed forblev sagen på 
dagsordenen. Men den 
egentlige behandling af 
forslaget gav ingen 
ændringer i i byrådets 
holdning til, hvordan 

frigørelsesattester skal 
udstedes. Ganske vist kom 
det frem, at de to store 
grupper ikke havde den 
helt samme opfattelse af 
hvordan retningslinierne 
skal tolkes. Men da ingen 
af grupperne ønskede at 
lukke op for automatiske 
tilbud om 
frigørelsesattester til alle, 
der deltidsansættes i 
kommunen, blev både Erik 
Ingerslev og tilhørerne 
vidne til en fornem 
opvisning i politisk 
linedans.
  Inden afstemningen 
havde meningerne mellem 
S og SF på den ene side og 
V på den anden bølget 
frem og tilbage. De to 
grupper havde hver sin 
opfattelse af hvordan, 
styrelsesloven skulle 
tolkes, om sagen skulle 
tages af dagsordenen ved 
mødets begyndelse eller 
når rådet nåede frem til 
punktet på dagsordenen. 
Borgmesteren var tydeligt i 
vildrede, og der var til 
morskab for de 

tilstedeværende uden for 
den politiske arena ikke 
meget greb om 
forhandlingerne. Under 
drøftelsen opstod der også 
tvivl om hvorvidt, byrådet 
kunne tage stilling til SF-
forslaget på baggrund af 
det foreliggende materiale. 
Forslag fra Jørgen 
Rasmussen (K) om at 
byrådet kunne tage 
spørgsmålet op til 
belysning og derefter sende 
sagen til fagudvalg, vakte 
ikke rigtig gehør.
  Et behjertet forsøg fra O. 
Koefoed-Olsen (UP) på at 
redde borgmesteren og den 
borgerlige gruppe ved at 
hævde, at Erik Ingerslevs  
forslag på dagsordenen var 
et ændringsforslag og 
derfor skulle til 
afstemning, blev forpurret 
af Erik Ingerslev, der på 
det bestemteste afviste, at 
hans forslag var et 
ændringsforslag. Han slog 
fast, at det eneste 
ændringsforslag, der lå, 
var borgmesterens, der gik 
på, at sagen skulle fjernes 

fra dagsordenen.
  Derefter satte 
borgmesteren forslaget til 
afstemning.
  Da byrådet langt om 
længe nåede frem til selve 
sagen forsøgte O. Koefoed-
Olsen igen at komme 
borgmesteren til 
undsætning ved at forlange 
punktet af dagsordenen. 
Det gav optræk til nyt 
kaos, da borgmesteren 
tilsyneladende var 
indstillet på at få drøftet 
dette forslag. Igen skar 

Erik Ingerslev igennem og 
sagde, at når der ved den 
første afstemning havde 
været ertal for at beholde 
punktet på dagsordenen, 
så måtte byrådet også have 
mulighed for at drøfte 
sagen.
  Det gav Herdis Gregersen 
ham medhold i, og 
resultatet blev, at der 
ingen ændringer sker. De 
borgerlige grupper var 
enige om, at de 
retningslinier, der blev 
fastlagt i 1980 havde 

fungeret godt. Måske 
bortset fra en enkelt 
undtagelse her i november. 
Knud Winther havde dog 
forhåbning om, at 
borgmesteren k den 
aktuelle sag bragt på 
plads.
  Erik Ingerslev forsøgte 
ganske vist, at få sit 
forslag sendt til behandling 
i økonomiudvalget, så den 
kunne forlægges byrådet 
med en indstilling. Det 
blev afvist, men 
protokolleret.

Tillægsbevilling til tagreparation
Aalborg Stiftstidende 28.11.1986

Ole Lykkegaard (V) Ole Koefoed-Olsen, (UP) Jørgen Rasmussen (K)

  AABYBRO: Efter en 
længere diskussion i 
byrådet gik et ertal ind for 
at yde en tillægsbevilling 
på 196.420 kr., så Aabybro 
Fritidscenter kan få et nyt 
tag. På forhånd havde et 
ertal i økonomiudvalget 
indstillet, at der ikke blev 
givet tillægsbevilling. 
  Formanden for 

socialudvalget Knud 
Winther (S), 
understregede, at den 
socialdemokratiske gruppe 
gik ind for at det 
nuværende tag, som er 
råddent, skiftes straks, 
selv  om det bliver ved 
hjælp af en tillægsbevilling.
  Ole Lykkegaard (V), 
oplyste til gengæld, at 
Venstre ikke kunne 
acceptere tillægsbevillingen 

af principielle grunde.
 - I 1986 har socialudvalget 
haft midler til 
ekstraordinær 
vedligeholdelse,  og i 1987 
er der 118.000 kr. til 
ekstraordinær 
vedligeholdelse, men I har 
ikke haft planer om at 
bruge af de penge til taget, 
sagde Ole Lykkegaard. 
Hvis udvalgene på denne 
måde blot søger 



tillægsbevillinger, mister vi 
styringen med kommunens 
økonomi. Vi ved, der kan 
ventes to tilsvarende sager 
fra kulturudvalget i næste 
uge.
  Erik Ingerslev (SF) 
støttede tillægsbevillingen, 
og sagde at de midler, der 
har været på budgettet i 
år, var blevet brugt til 
nødvendig udskiftning af 
asbestlofter.
  O. Koefoed-Olsen (UP)  
betragtede ansøgningen 
som et udtryk for, hvad et 
budgetforlig er værd.
  Jørgen Rasmussen (K) 
betragtede det som dårlig 
økonomi ikke at reparere 
taget nu, og tilføjede, at 
byrådet på forrige møde 
havde haft en tilsvarende 

sag, og der fået at vide, at 
disse sager skulle vurderes 
enkeltvis.
  Også Jørgen Krogsgaard 
(K) støttede 
tillægsbevillingen, og fandt, 
at en midlertidig 
reparation ville være 
ensbetydende med, at der 
blev smidt 50.000 kr. ud.
  Inden borgmester Herdis 
Gregersen (V) 
konstaterede, at der var et 
ertal for 
tillægsbevillingen, havde  
socialudvalgsformanden 
forsøgt at få ansvaret for 
reparationen placeret i det 
tidligere udvalg, hvor den 
daværende formand O. 
Koefoed-Olsen havde 
udtrykt ønske om, at 
reparationen først skulle 

drøftes efter 1. januar i år. 
Knud Winther fremførte 
videre, at socialudvalget 
ikke har mulighed for 
budgetomplaceringer, da 
udvalget er bundet af faste 
udgifter.
  Også Erik Ingerslev (SF) 
mente, at ansvaret skulle 
placeres hos den tidligere 
socialudvalgsformand.
  O. Koefoed-Olsen afviste 
ansvaret, og sagde, at han 
havde anmodet om at få 
sagen udsat til i år, fordi 
der ikke havde været 
lokale håndværkere til 
arbejdet i 1985.
Tillægsbevillingen 
nansieres af 
kassebeholdningen og 
gives over 
anlægsbudgettet.

Konsulentfirma skal vurdere Midtby-trafik
Aalborg Stiftstidende 28.11.1986

  AABYBRO: Det bliver 
konsulentrmaet Anders 
Nyvang i Hørsholm, der 
kommer til at vurdere 
trakproblemerne i 
Aabybro Midtby og som 
kommer til at udarbejde 
forslag til en 
traksanering.
Byrådet har på sit 
novembermøde besluttet at 
give en tillægsbevilling på 
85.000 kr., så rmaet kan 
udarbejde et skitseforslag 
til en forbedring af trak-
sikkerheden. Senere bliver 
der tale om en bevilling på 
60.000 kr. til udarbejdelse 
af et skitseprojekt, og 
endelig bliver der tale om 
bevilling til arbejdets 
udførelse.
  Tillægsbevillingen blev 
ikke givet uden en længere 
diskussion i byrådet. 

  Ole Lykkegaard (V) 
betragtede det som tåbeligt 
at anvende så mange 
penge på et 
konsulentrmas vurdering, 
og han stillede forventning 
til, at den 
socialdemokratiske gruppe 
ville opgive sit ønske fra 
forrige byrådsmøde om, at 
der anvendes 
konsulentbistand, når det 
gik op for udvalget, hvor 
store beløb, det kommer til 
at dreje sig om.
  O. Koefoed-Olsen (UP) 
udtrykte mening om, at 
projektet ville løbe op i 
millionbeløb og foreslog, at 
byrådet nøjedes med at 
rette sig efter 
politimesterens 
bemærkninger om 
standsningsforbud inden 
for begrænsede tidsrum.
  Også Frank Bæhrenz (V) 
tog afstand fra projektet og 

mente iøvrigt, at det nok 
havde været muligt at 
nde en løsning på 
problemet, inden gaden 
blev retableret efter 
kloakmoderniseringen. 
Jørgen Krogsgaard (K) 
mente, at der for de 
145.000 kr., som 
konsulentrmaet skal 
have, kunne have været 
etableret et fodgængerfelt 
med lys.
  Knud Winther mente på 
den socialdemokratiske 
gruppes vegne, at det 
fortsat er nødvendigt at 
skabe sikre trakforhold i 
Midtbyen og blev kraftigt 
støttet af Erik Ingerslev 
(SF) som allerede i maj 
foreslog byrådet en 
traksanering med bl.a. 
cykelstier gennem byen.
  Også Jørgen Rasmussen 
(K) gik ind for 
tillægsbevillingen til 

konsulentbistand, og 
konstaterede, at Koefoed-
Olsens holdning var i 
mindretal.  
  Borgmester Herdis 
Gregersen (V) 

konkluderede, at når et 
byrådsertal mindretal 
havde besluttet, at der 
skulle søges 
konsulentbistand, så var 
byrådet nødt til at følge 

beslutningen, men at hun i 
øvrigt var meget imod, at 
der blev givet 
tillægsbevillinger for 1987 
endnu inden byrådet er 
nået ind i året.

Borgmester-ansvar at industrihus glippede
Aalborg Stiftstidende 28.11.1986

  AABYBRO: Borgmester 
Herdis Gregersen (V) påtog 
sig på byrådets 
novembermøde ansvaret 
for, at at industrihuset på 
Drøvten på Gjøl alligevel 
ikke bliver til noget, og at 
kommunen har brugt 
340.000 kr. på 
projekteringen. Et beløb 
der skal nansieres med 
en tillægsbevilling.
  Byrådet skulle egentlig 
have haft en orientering 
om det kuldsejlede 
industrihusprojekt på et 
lukket møde, men efter 
krav fra Erik Ingerslev (SF) 
og med støtte fra Knud 
Winther (S) og Ole 
Lykkegaard (V) blev sagen 
yttet til det åbne møde. 
Her ønskede O. Koefoed-
Olsen (UP) at få klar 

besked på, hvem der havde 
svigtet når rmaet Giha, 
Gjøl kunne springe fra 
projektet efter at 
kommunen havde ofret 
340.000 kr. og efter, at der 
havde været holdt 
licitation.
  Erik Ingerslev (SF) 
ønskede også ansvaret 
placeret og understregede, 
at det fremgik af sagens 
bilag, at der var sket fejl. 
  Borgmester Herdis 
Gregersen erkendte, at 
ansvaret var hendes, men 
at det havde været umuligt 
at lave en lejekontrakt med 
Giha, før licitationen var 
afsluttet og lejeprisen 
dermed kendt. 
Borgmesteren oplyste 
samtidig, at de 340.000 kr. 
ville blive nansieret som 
en tillægsbevilling. 

 - Som politisk ansvarlig 
leder må jeg påtage mig 
skylden for det skete, siger 
borgmester Herdis 
Gregersen. Men vi kunne 
ikke have lavet 
lejekontrakten tidligere. 
Måske kunne vi have lavet 
en anden form for 
kontrakt, som havde sikret 
kommunen, men kunne 
lejeren ikke betale, var vi jo 
lige vidt. Men vi har fået 
nogle erfaringer på grund 
af den sag.
  Der er stadig en mulighed 
for, at Giha vil gennemføre 
projektet til foråret. Sker 
det vil de 340.000 kr. 
naturligvis ikke være 
spildt. Der vil da kun blive 
tale om en ekstra udgift til 
licitation.



AABYBRO

Bestyrelsesmøde den 2. december 1986

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Valg af referent + protokol
3. Nedsættelse af faggrupper til baggrundsarbejdet
4. Meddelelser
5. Arbejderflertal/regeringssamarbejde med Socialdemokratiet?
6. Evaluering af medlemsmøderne
7. Aktivitetskalender for 1. halvår 1987
8. Eventuelt

Tilstede: Per, Irma, Dan, Torben, Erik, Anne Mette og Jette
Afbud: Karen

1. Dirigent: Per

2. Referent: Jette

3. Medlemmerne opfordres i næste blad til at melde sig til de 3 baggrundsgrupper hh.u. 
skole/kultur, socialpolitik og teknik/miljø. Der er udpeget 3 personer, som får tilsendt referat 
fra hver udvalg.

4.
Per refererer fra arbejderflertalskonferencen den 29. - 30. november 1986.

Erik giver et kort referat fra fagligt landsmøde i Hjørring.

Erik og Per har udarbejdet en skrivelse til Socialdemokratiet i Aabybro Kommune mpp. et 
fælles forslag om at gøre Aabybro Kommune til atomvåbenfrit område, med en formulering om 
at der ikke udlægges arealer til atomare installationer i kommunen.

5. Dan ønsker en diskussion om vores holdning til de udtalelser der har været i pressen fra 
ledende SF'ere i den sidste tid. Vi diskuterer om der er sket et skred i en evt. 
arbejderflertalsregering. Har vi stadigvæk ufravigelige krav, og visse minimumskrav vi ønsker 
opfyldt? Vi når ikke frem til nogen enighed, men konkluderer at det er vigtigt at fortsætte 
diskussionen og vi vil ikke aktuelt foretage os noget i partiforeningen.

6. Tilfredshed med efterårets medlemsmøder. Det har været en god ide med indlæg fra folk 
udefra.

7. Bestyrelsesmøder og medlemsmøder fastlægges for første halvår 87. - onsdage fremover.
Generalforsamlingen fastsættes til 22.04.1987.

referent: Jette Staal

Ikke a-værker eller a-bomber til Aabybro
Aalborg Stiftstidende 14.12.1986

 AABYBRO: 
Socialdemokratiet og SF i 
Aabybro ønsker ikke 
hverken atombomber eller 
atomkraftværker i Aabybro 
kommune.
  På byrådsmødet på 
onsdag håber de to partier, 
at få tilslutning til 

holdningen fra de øvrige 
byrådsmedlemmer.
  S og SF har stillet forslag 
om, at der bliver tilføjet 
følgende sætning til 
kommuneplanen: 
  "Der er i kommunen ikke 
reserveret plads for 
atomare installationer af 
nogen art".

  Altså er der ingen steder i 
kommunen, hvor der kan 
bygges f.eks. a-kraftværker 
eller oplagres atombomber.
  Den fynske kommune 
Kerteminde har fornylig 
vedtaget en tilsvarende 
tilføjelse til kommune-
planen.

Borgmester-afgangen mødt med beklagelse og 
tavshed af byrådet
Aalborg Stiftstidende 14.12.1986

Ole Lykkegaard Andersen (V): Vi vil 
fortsætte den samarbejds- linje, Herdis 
Gregersen har lagt op til. Foto: Jens Morten

  AABYBRO: I byrådssalen 
i Aabybro er borgmester 
Herdis Gregersens (V)  
beslutning om at træde 
tilbage som borgmester og 
trække sig ud af byrådet 
blevet modtaget dels med 
beklagelse, dels med 
tavshed. Venstre og 
konservative beklager 
sammen med SF, at 
borgmesteren har besluttet 
at gå, medens den 
socialdemokratiske gruppe 
og den upolitiske O. 
Koefoed-Olsen ikke ønsker 
at kommentere 
borgmesterafgangen. 
Borgmesterskiftet skal 
onsdag aften godkendes af 
byrådet.
  Venstregruppens 
ordfører, Ole Lykkegaard 
Andersen siger: 
  Vi har ikke de store 
kommentarer, men vi 
mener, at Herdis 
Gregersen både i denne og 
forrige byrådsperiode har 
gjort et virkeligt godt 
arbejde for  kommunen. Vi 
har bakket hende 100 
procent op i arbejdet og 

kraftigt opfordret hende til 
at fortsætte. Men det var 
ikke muligt for hende at 
gøre.
  Vi vil imidlertid fortsætte 
den samarbejdslinie, som 
Herdis Gregersen har lagt 
op til.
  Jørgen Rasmussen (K) 
siger:  

  Jeg beklager meget 
Herdis Gregersens 
beslutning. Jeg havde 
meget gerne set hende 
fortsætte som borgmester  
  Den socialdemokratiske 
gruppeformand Knud 
Winther siger: 
   Jeg føler ikke der er 
grund til at kommentere 
borgmesterens beslutning 
om at gå af. Det tjener ikke 
noget formål at træde i det 
nu.
  Erik Ingerslev (SF) siger: 
  Det er meget beklageligt, 
at man skal gå psykisk ned 
på det politiske arbejde. 
Men jeg mener, at Herdis 
Gregersen har manglet 
politisk opbakning i sin 
egen gruppe, Venstre. Man 
kan sagtens leve med 
modstand fra 

oppositionen, men når der 
fuldstændig mangler støtte 
fra ens eget parti, bliver 
det umuligt at fortsætte.
  O. Koefoed-Olsen (UP): 
  Jeg synes ikke 
situationen er sådan, at jeg 
vil udtale mig på 
nuværende tidspunkt. 
Derfor har jeg ingen 
kommentarer.
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Byråd ikke enigt bag borgmester
Aalborg Stiftstidende 18.12.1986

Ole Lykkegaard - ny borgmester. Cianne Holme - ny viceborgmester.

Aabybro bliver ikke atom-fri
Aalborg Stiftstidende 18.12.1986

  AABYBRO: Det lykkedes 
ikke S og SF at skabe 
ertal for en tilføjelse til 
kommuneplanen som 
skulle sikre, at Aabybro 
ikke reserverer plads til 
atomare installationer. 
Med et ertal på ni mod 
otte nedstemte VK-
gruppen og O. Koefoed-
Olsen (UP) forslaget. 
Forinden havde tre 
byrådsmedlemmer 
imidlertid forsøgt at 
anvende den meget 
sjældent brugte mulighed 
der er for at få standset en 
debat, nemlig at meddele, 
at tre byrådsmedlemmer 

ønsker afstemning om en 
standsning af debatten. De 
tre var Jørgen Rasmussen 
(K), der formulerede 
ønsket, O. Koefoed-Olsen 
og Jørgen Krogsgaard (K). 
Her stemte S og SF 
sammen med Cianne 
Holme (V) imod at stoppe 
debatten medens de øvrige 
ni gik ind for en 
standsning. Knud Winther 
(S) forlangte dog 
umiddelbart efter en 
afstemning om forslaget.
  Forud for afstemningen 
var gået en følelsesladet 
debat. Fra den borgerlige 
gruppe var det blevet 
anført, at sagen hørte 

hjemme i Folketinget, 
medens S og SF gav udtryk 
for, at den hørte hjemme i 
kommunalt regi, hvis 
ønsket om at stoppe 
udbygningen af 
atomkraftværker og 
atomvåbenlagre skulle 
opfyldes. S og SF havde 
også anført, at det for 
byrådet ville være en 
værdig afslutnining på 
FN's internationale fredsår.
  Allerede under byrådets 
spørgetid var forslaget 
genstand for interesse og 
debat, idet et par af 
tilhørerne ønskede 
konkretiseret, hvorfor S og 
SF havde stillet forslaget.

  AABYBRO: Det var ikke 
et enigt byråd, der i aftes 
valgte  Venstremanden, 
viceborgmester Ole 
Lykkegaard, Gjøl, som ny 
borgmester for Aabybro 
kommune. 15 af byrådets 
17 medlemmer stemte ved 
den hemmelige afstemning 
på Ole Lykkegaard som 
aøser for borgmester 
Herdis Gregersen, der 
havde ønsket at udtræde 
af byrådet. To 
stemmesedler var blanke. 
Den skriftlige var ønsket af 
SFeren Erik Ingerslev, der 
havde gjort det klart, at 
han ikke ville stemme på 
Ole Lykkegaard.
  Den socialdemokratiske 
gruppeformand Knud 
Winther erklærede straks 
at den socialdemokratiske 
gruppe ville holde sig til 
konstitueringsaftalen, der 

blev indgået efter valget for 
et år siden, og som gav 
Venstre posten. Herefter 
pegede Jørgen Rasmussen 
(K) som ventet på Ole 
Lykkegaard, og da alt 
herefter så ud til at være i 

orden, forlangte Erik 
Ingerslev skriftlig 
afstemning. Ole 
Lykkegaard, der fungerede 
som borgmester på grund 
af Herdis Gregersens 
fravær, spurgte om Erik 
Ingerslev så grund til en 

skriftlig  afstemning. 
SFeren svarede, at han 
ikke selv ville stemme på 
Ole Lykkegaard. 
Senere afslørede den 
skriftlige afstemning, at et 
andet byrådsmedlem heller 
ikke ville.
  Med baggrund i de 15 
stemmer takkede Ole 
Lykkegaard for valget og 
tilliden og appellerede til 
byrådet om støtte til at 
løfte arven efter Herdis 
Gregersen. Han 
understregede dog 
samtidig, at han er klar 
over, at meningerne vil 
blive udvekslet i 
byrådssalen, og at det ikke 
altid vil være muligt eller 
ønskeligt at opnå enighed. 

Et fornuftigt samarbejde 
ville han imidlertid nde 
nødvendigt.
  Ole Lykkegaard kom også 
ind på det store arbejde, 
Herdis Gregersen har 
udført for kommunen i sin 
borgmestertid og 
understregede, at byrådet 
vil vise anerkendelse og 
respekt for det.
  Forud for 
borgmestervalget havde 
byrådet godkendt Herdis 
Gregersens udtræden. 
Både Venstre, konservative 
og socialdemokrater 
beklagede Herdis 
Gregersens ønske, medens 
O. Koefoed-Olsen (UP) 
benyttede anledningen til 
at sige, at de to store 

grupper nu kunne se, hvad 
der kommer ud af at drive 
Christiansborgpolitik.
  På mødet indtrådte 
Herdis Gregersens 
suppleant Jens Erik 
Jungersen, Birkelse.
 Som ny viceborgmester 
valgtes Cianne Holme (V). 
Efter konstitueringsaftalen 
tilhører 
viceborgmesterposten også 
Venstre. 
  Ændringen i byrådet 
betyder, at Frank Bæhrenz 
(V) nu indtræder i 
økonomiudvalget, og at 
Marianne Vester (V) 
indtræder i bl.a. 
kulturudvalget. 

Gjølboernes protest gav intet resultat
Aalborg Stiftstidende 19.12.1986

  AABYBRO: Gjølboerne k 
ikke noget ud af at 
protestere  mod det 
lokalplanforslag, der åbner 
mulighed for at bygge over 
40 boliger i havnebyen i de 
kommende år. Byrådet 
godkendte på sit sidste 
møde i år 
lokalplanforslaget. Kun 
SFeren Erik Ingerslev 
Larsen gik imod.
  Indsigelsen mod 
lokalplanforslaget var 
kommet fra en gruppe 
beboere, efter at de havde 
holdt møde med 
repræsentanter for teknisk 
udvalg og for kommunens 
byplanlægger. På mødet 

havde de fået løfte om, at 
kommunen ville styre 
byggeriet, sådan at der i 
snit ville blive opført to-tre 
boliger om året. Den 
styring har beboerne ikke 
følt sig sikre på. De har 
foreslået, at udbygningen 
af Gjøl kommer til at foregå 
i den østlige bydel, hvor 
skolen og børnehaven 
ligger.
 En udbygning her er 
imidlertid ikke mulig på 
grund af ystøj, og en 
opfordring fra 
beboergruppen til byrådet 
om at få ændret 
ystøjzonen blev ikke fulgt.
  Fra ere sider i 
byrådssalen blev det 
understreget, at 

ystøjområdet på Gjøl i 
øjeblikket er det mindste, 
der har været målt, og at 
det næppe vil være muligt 
at få ændret den 
ystøjsrapport, der 
foreligger.
  Den socialdemokratiske 
gruppe roste den tekniske 
afdeling for at have udført 
et godt arbejde med bl.a. 
høringsproces.
  Selv om den samlede 
beboergruppe ikke k 
noget ud af sin indsigelse, 
k en række 
privatpersoner stort set 
deres indsigelser 
efterkommet. Indsigelserne  
gik væsentlig på tilladelser 
til udstykning og 
ændringer af parceller.
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